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قاسم شمسایی
روز گذشــته موتورهای تحلیل گر داده  های توئیتر، اعلام کردند یک هشتگ 
ترنــد از مــرز دو میلیون توئیت و بازتوئیت گذشــت. این آمار عجیب، تنها 
مختص به یک پلتفرم خاص بود و اگر همین آمار را به دیگر پلتفرم ها بسط 

دهیم یقینا آمار شگفت انگیزتر هم می شود.
اما ماجرا چه بود؟

همه چیز از بعدظهر روز سه شــنبه و ساختمان وزرا شروع شد. مهسا امینی 
دختر 22 ساله ای که توسط گشت ارشاد به ساختمان وزرا منتقل شده بود 

تنها بعد از ساعاتی سر از بیمارستان کسری درآورد.
خیلی زود، موضوع ابعاد رسانه ای به خود گرفت و با وخیم تر شدن حال مهسا 

امینی، افکار عمومی متاثر از این اتفاق به ماجرا واکنش نشان داد.  .....
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ما از شما بیزاریم!
روز گذشته موتورهای تحلیل گر داده  های توئیتر، اعلام کردند یک 
هشتگ ترند از مرز دو میلیون توئیت و بازتوئیت گذشت. این آمار 
عجیب، تنها مختص به یک پلتفرم خاص بود و اگر همین آمار را 
به دیگر پلتفرم ها بسط دهیم یقینا آمار شگفت انگیزتر هم می شود.

اما ماجرا چه بود؟
همه چیز از بعدظهر روز سه شنبه و ساختمان وزرا شروع شد. مهسا 
امینی دختر 22 ســاله ای که توسط گشت ارشاد به ساختمان وزرا 
منتقل شده بود تنها بعد از ساعاتی سر از بیمارستان کسری درآورد.

خیلی زود، موضوع ابعاد رسانه ای به خود گرفت و با وخیم تر شدن 
حال مهسا امینی، افکار عمومی متاثر از این اتفاق به ماجرا واکنش 

نشان داد. 
اگر کمی از رســانه بدانیم باید قبول می کردیم این موضوع داستان ساده و پیش پا 
افتاده ای نیست؛ گواه این حرف، واکنش رئیس جمهور در بحبوحه نشست شانگهای و 

دستور ویژه برای پیگیری ماجرا بود.
اتفاق مهم درســت در همین لحظه در حال شــکل گیری بود، درست در زمانی که 
احساسات افکار عمومی جریحه دار شده  و سیل پیام های مردمی از آرزوی سلامت و 
بهبودی برای مهسای امینی و برخورد با متخلفان حکایت داشت، در آن سوی ماجرا 

لاشخورهایی آماده انتشار خبر فوت مهسای عزیز بودند.
متاســفانه عصر پنجشنبه 24 شــهریور اتفاقی که نباید افتاد. درست در زمانی که 
رســانه ها باید در شرایط بحرانی جریان مطالبات به حق مردمی را هدایت می کردند 
این رسانه های فارسی زبان آن ور آبی بودند که جریان را در دست گرفتند و به منبع 

خبر تبدیل شدند.
این بار نه تنها رســانه های فارســی زبان غربی، بلکه رسانه های غیر فارسی زبان هم 
فیچرهای خود را به مهسای عزیز ما اختصاص دادند و بسیار حرفه ای مسیر مطالبات 
را به نام خودشــان جهت دهی کردند. اما در ســمت مقابل رســانه های داخلی )به 
استثنای تعدادی انگشت شمار( یا این اتفاق را نادیده گرفتند یا به انتشار چند خبر و 
مصاحبه بسنده کردند. البته باید این نکته را نیز گفت که برخورد رسانه های داخلی 

در موارد این چنینی و بحرانی تنها معلولی است که علت های بیشمار دارد. 
نکته بسیار مهمی که بارها و بارها رهبر انقلاب با بیان کلیدواژه های جنگ نرم و جهاد 
تبیین به آن متذکر شــده اند، اما گاهی نگاه های سلیقه ای مدیران میانی، مانع بروز 

ظرفیت های رسانه های داخلی گردید.
اما مهمترین نکته ای که هربار زیر سیل اخبار و پیام ها مدفون می شود، تبدیل شدن 
یک مطالبه به حق اجتماعی به جریانی سیاســی منتسب به خارج است. اتفاقی که 
بارها و بارها تکرار شده اســت و نمود آن را در پاســخگویی بعضی از مســئولین نیز 
میبینیم. آنجایی که میرســلیم به عنوان یک نماینده در قامت وکیل الرعایا بســیار 

راحت این ماجرا را به بی آبرویی منافقان خلاصه می کند.
اما چرا هربار این اتفاق بروز و ظهور پیدا می کند؟ برگردیم به ابتدای مطلب، درست 
آنجایی که پیام های مردمی سرشار بود از امید به بهبودی مهسای امینی و مطالبه ای 

به حق برای برخورد با خاطیان و اصلاح نحوه ی برخورد گشت ارشاد.
یک مطالبه کاملا اجتماعی شکل گرفت و منتظر پاسخ شفاف و صریح مسئولان بود 
که بعضا از ســوی برخی از مسئولان پاسخ های امیدوارکننده ای نیز دریافت می شد، 
اما ناگهان با اعلام خبر فوت او رسانه های آن ور آبی کار خودشان را شروع کردند. در 
قدم اول موضوع را از یک مطالبه مردمی و اجتماعی به یک جریان سیاســی و ضد 
نظام تغییر دادند و آن را سریعا به اشخاصی منتسب کردند که پرونده کاملا مشخصی 
دارند. در قدم بعدی همین شخصیت های معلوم الحال که در روزهای جنگ اقتصادی 
و تحریم های غیرانســانی آمریکا حتی کلامی برخلاف اربابانشان نگفتند، تبدیل به 

دایه های مهربانتر از مادر شدند.
حالا چرا این موضوع تا این اندازه اهمیت دارد: اول اینکه هر بار یک مطالبه مردمی 
توســط رسانه هایی که با پول های عبری-عربی اداره و هدفشان کاملا مشخص است 
مصادره می شود؛ اصل و ریشه مردمی اش را از دست می دهد و گاهی بهانه ای می شود 

برای عدم پاسخگویی برخی مسئولان. 
در ثانی محلی می شود برای عقده گشایی فرصت طلبانی که همیشه منتظر فرصتی 
هســتند تا به نظام و مردم ضربه بزنند که بارها نمــودش را در خرابکاری های فرقه 

منافقین دیده ایم.
ثالثا وقتی میدان مطالبه را از دســت می دهیم رســانه های معاند به راحتی با پمپاژ 
خبری قدرتمند به یکی از مهم ترین پشــتوانه های نظام اســلامی که همانا اعتماد 

عمومی است هجمه وارد می کنند و در صدد جدایی بین ملت و دولت می افتند.
در نهایت این سوال پیش می آید، چه باید کرد؟ چطور باید یک مطالبه به حق مردمی 
که متاثر از اندوه جمعی جامعه برای از دســت دادن یکی از جوانانش اســت به ثمر 

نشیند؛ چطور باید این اندوه جمعی تسکین داده شود؟
شــاید اولین قدم پاسخگویی صریح، شــفاف، به موقع و پذیرفتن تقصیر باشد و نه 
توجیه مســئله. اینکه مســئولان ما بپذیرند باید پاسخگو مردمی باشند که به آن ها 
اعتماد کردنــد، یقینا التهاب موضوع را مدیریت کرده و فضــا را برای یک گفتمان 

منطقی فراهم می کند.
در مرحله بعدی و در روزگاری که رسانه بیشترین تاثیرگذاری را در رفتار جمعی دارد، 
پذیرفتن این نکته که جامعه به جای فیلترینگ نیاز به سواد و بلوغ رسانه دارد، ریل 
گذاری را برای ایجاد اعتماد به رسانه های داخلی فراهم می کند و فرصتی برای بروز به 
این سرمایه ملی می دهد. البته به شرط اینکه مسئولان ما ظرفیت نقد پذیری را در 

خود بالا ببرند و دسترسی آزاد به اطلاعات برای اصحاب رسانه فراهم شود.
در پایان تنها در این شرایط است که می شود شاهد این باشیم که به جای گسترش 
اخبار و تحلیل های جانب دارانه رسانه های فارسی زبان غربی در فضای مجازی، مطالبه 
به جایگاه اصیل و اصلی؛ یعنی مردم بازگردد. آن وقت اســت که هشتگ »ما از شما 
بیزاریم« نثار یاوه گویی های رسانه هایی می شود که نان در خون ملتی مظلوم می زنند 
و منتظر فرصتی هســتند که مطالبات به حق مردم را ابزاری کنند برای رسیدن به 

اهداف خودشان.
آری ما از مســئولانمان مطالبه داریم، ما غمگینیم، ما داغداریم، ما خواستار اصلاح 
رفتار گشــت ارشادیم، ما خواستار برخورد قاطع با متخلفان و خاطیان در ماجرای از 
دســت دادن مهسای عزیزمان  هستیم؛ اما از شما بیزاریم از شمایی که دستتان در 
جیب اربابان عبری-عربیتان است، از شمایی که تنها اندوه مردم برایتان وسیله برای 
تاختن بر استقلال کشور ماست، از شمایی بیزاریم که فارسی حرف می زنید، اما پشت 

اربابان غربی تان مخفی شده اید.
از شمایی که با لبخندهای ماسیده تان روبروی دوربین های رسانه هایی چون بی بی سی، 

ایران اینترنشنال، صدای آمریکا و ... برای وطنی که ندارید اشک می ریزید، بیزاریم.

رئیسی در گفتگو با الجزیره:

نفع ملت خودمان را در مذاکره با آمریکا نمی بینیم
رئیس جمهور با بیان اینکه غربی ها مخالفت 
با برنامه هسته ای صلح آمیز ایران را با هدف 
مقابله با پیشرفت کشورمان دنبال می کنند، 
گفت: جمهوری اســلامی ایران بارها اعلام 
کرده که نه به کشوری ظلم می کند و نه زیر 
بار ظلم می رود، بلکه خواهان برقراری نظم و 

روابط عادلانه در جهان است.
ســید ابراهیم رئیســی در جریان سفر به 
ازبکســتان برای شرکت در بیست و دومین 
اجلاس سران کشــورهای عضوی سازمان 
همکاری شــانگهای، گفت وگویی با شبکه 
تلویزیونی الجزیره انگلیسی داشت که متن 

کامل این گفتگو به شرح زیر است:
الجزیره: جناب آقای رییس جمهور! ارتقای 
عضویت جمهوری اسلامی ایران در سازمان 
همکاری شانگهای برای شما به چه معناست؟

رئیس جمهور: عضویت جمهوری اسلامی 
ایران در ســازمان شــانگهای، زمینه ارتباط 
ما را با زیرســاخت های اقتصادی کشورهای 
آســیایی بهتر از قبل فراهم می کند. دولت 
سیزدهم برای همکاری های منطقه ای اهمیت 
زیادی قائل است. سیاست خارجی جمهوری 
اســلامی ایران به تقویت و تعمیق ارتباط با 
همسایگان اهمیت زیادی می دهد و سازمان 
همکاری های شانگهای بستری برای استحکام 
همکاری اعضاء در زمینه مســائل منطقه ای 
است. ارتقای سطح عضویت ایران در سازمان 
شــانگهای به عنوان عضو اصلــی، حتما در 
ارتقای ارتباطات منطقه ای ما تاثیرگذار است و 
همزمان می تواند با تسهیل تبادل ظرفیت های 
متقابل، زمینه رشد و پیشرفت بیشتر را برای 

کل منطقه فراهم کند.
هر توافقی بدون حل و فصل موضوعات 

پادمانی ادعایی بدون فایده است
الجزیره:  با توجه به برگزار چندین دور مذاکرات 
هسته ای در وین، از نظر جنابعالی امضای توافق 

تا چه حد نزدیک و امکان پذیر است؟
رئیس جمهور: موضوع بحث و انتظار ما از 
مذاکرات وین رفع تحریم های ظالمانه علیه 
جمهوری اسلامی ایران است. در این توافق 
آنکه بــه تعهد خود عمل کــرد، جمهوری 
اســلامی ایران بود. آژانس بین المللی انرژی 
اتمی، قریب به ۱۵ بار اعلام کرد که جمهوری 
اســلامی ایران به تعهداتش عمــل کرده و 
فعالیت های هســته ای ایران هم صلح آمیز 
است. این آمریکایی ها بودند که از توافق خارج 
شدند و این کشورهای اروپایی بودند که که به 
تعهدات خود عمل نکردند. در وین مسئله رفع 
تحریم ها را دنبال کردیم و البته تاکید داشتیم 
که هــر توافقی باید با یــک تضمین همراه 
باشد. دلیل مطالبه تضمین نیز این است که 
طرف های ما در توافق، نقض پیمان کردند و 
حالا به طور طبیعی باید اعتمادی حاصل شود 
که آنهــا دوباره نقض پیمان نمی کنند؛ پس 
تضمین ضرورت دارد.همچنین رفع تحریم ها 
باید، با حل و فصل موضوعات پادمانی همراه 
باشد. اگر قرار باشد موضوعات ادعایی که ما 
معتقدیم سیاسی و بی اساس هستند، علیه 
جمهوری اســلامی باقی بمانند، توافق اثر و 
فایده ای ندارد. چون ممکن است طرف های 
توافق همانگونه که حین مذاکرات به شورای 
حکام آژانس انرژی اتمی قطعنامه  پیشنهاد 
کردند، با سوءاستفاده از نفوذ و ارتباطاتی که 
وجود دارد، دوباره مشــکل ایجاد کنند.پس 
موضوعــات پادمانی باید حل و فصل و تمام 
شــود و در رابطه با رفع پایدار و نه موقتی و 
مقطعی تحریم ها، تضمین اطمینان بخش داده 
شــود. اگر مسئله پادمانی حل و فصل شود، 
طبیعتا زمینه توافق وجود دارد. الان هم این 
آمریکایی ها هستند که باید تصمیم بگیرند، 
چون آنها بودند که نقض پیمان کردند. آنها 
از برجام خارج شدند و الان آنها باید تصمیم 

بگیرند که به تعهد خودشان پایبند باشند.
مخالفت با برنامه هسته ای صلح آمیز بهانه ای 

برای مقابله با پیشرفت ایران است
الجزیره: چه موضوعاتی مانع از انجام توافق 

نهایی بین ایران و آمریکاست؟
رئیــس جمهور: آنچــه مانع می شــود، 

تعهدی است که آمریکایی ها باید بدهند؛ ما 
موضع مان را اعلام کردیم. تیم مذاکره کننده  
ما همچنان پای میــز مذاکره حضور دارد و 
بارهــا اعلام کردیم که به یک توافق عادلانه 
و خوب پایبند خواهیم بود، لکن آمریکایی ها 
بایــد تصمیم بگیرند. این مشــکل در واقع 
مشــکل آمریکایی ها است که باید تصمیم 

بگیرند چه می خواهند بکنند!
اگر چــه تحریم برای هر کشــوری ممکن 
است مشــکلاتی ایجاد کند، لکن جمهوری 
اســلامی نشــان داده که تحریم ها به هیچ 
وجه او را متوقف نکــرده و نخواهد کرد. ما 
روند رشــد و پیشرفت کشور را پیش بردیم 
و بعد از این هم برنامه داریم که این روند را 
ادامه دهیم و به هیچ عنوان پیشرفت کشور 
را متوقف نخواهیم کرد، چون ملت ما ملت 
با اراده و قدرتمندی اســت و این توانایی را 
دارد که تهدید را به فرصت تبدیل کند. ما در 
عرصه های مختلفی این کار را انجام داده ایم.

امروز صنعت هسته ای در ایران صنعتی بومی 
اســت. اولا، با وجود آنکه دانشــمندان ما از 
طرف رژیم صهیونیستی تهدید می شوند و 
چند نفر از دانشمندان عزیز ما توسط عوامل 
رژیم صهیونیستی ترور شدند، اما این اتفاقات 
ما را در دســتیابی و پیشــرفت در صنعت 

هسته ای متوقف نکرد.
صنعت هسته ای برای کشور ما در وهله اول 
یک حق است و در وهله بعد فواید بسیاری 
در حوزه صنایع، کشــاورزی، پزشکی، حوزه 

نفت، گاز و پتروشیمی و تولید برق دارد.
کســانی که به دروغ مدعی هستند نگران 
فعالیت هــای صلح آمیــز هســته ای ایران 
هستند، چرا تلاشی برای متوقف کردن رژیم 
صهیونیستی نمی کنند که سلاح های مخرب 
نگهــداری می کنند و هیچ حدی برای خود 

نمی شناسند؟ معلوم است که اینها از قدرت و 
پیشرفت جمهوری اسلامی می ترسند. بنای 
ما بر این اســت که به هیــچ عنوان از حق 
جمهوری اسلامی ایران و حق مردم مان کوتاه 

نیاییم.
با توجه به نقض عهد غربی ها به ایران حق 

دهید که به دنبال تضمین معتبر باشد
الجزیره:  ارائه چه نوع تضمین هایی از طرف 
غربی ها در مذاکرات هسته ای برای شما قابل 

قبول است؟
غرب  که  تضمین هایــی  جمهور:  رئیس 
اعلام می کند باید برای جمهوری اســلامی 
اطمینان بخش باشد. شما باید به جمهوری 
اســلامی حق بدهید که تضمین بخواهد، 
چون با کشور یا کشــورهایی طرف نیست 
که به پیمان شان عمل کرده باشند، بلکه با 
آمریکایی طرف هستیم که نقض پیمان کرده 
است و خودشــان هم قبول دارند که نقض 
پیمان کردند. وقتی خودشان قبول کردند که 
نقض پیمان کردند، طبیعتا برای اینکه بتوانیم 
به توافق با آنها به نحوی اطمینان کنیم لازم 
است که تضمین های اطمینان بخشی ارائه 

کنند.
هیچ گونه فایده ای برای مذاکره مستقیم با 

آمریکایی ها نمی بینیم
الجزیره: آیا فکر نمی کنید که انجام مذاکرات 
مستقیم و رودر رو با مقامات آمریکایی بتواند 

به نهایی شدن این توافق کمک کند؟
رئیس جمهور: ما یک دور مذاکره مستقیم 
را تجربه کردیم. فایده ای بر مذاکره مستقیم 
مترتب نمانده و ثابت شــده که آنها دنبال 
امتیازگیری هــای بیشــتری هســتند. ما 
هیچ گونه فایده ای برای مذاکره مســتقیم با 
آمریکایی ها نمی بینیم و نفع ملت خودمان 
را هم در مذاکره نمی بینیم. چرا آمریکایی ها 

تعهدات خود در رابطه با این قرارداد را انجام 
نمی دهند؟ ملت ایران باید ببیند که آیا آنها 
در گفتار و عمل خود صادق هستند یا باز در 
میانه مذاکرات به دنبال افزایش و گسترش 
تحریم ها علیه ملت ایران می روند! آمریکایی ها 

باید حسن نیت خود را به ایران اثبات کنند.
مصادیق دشمنی های آمریکا با ملت ایران 

فهرست بلندی دارد
الجزیره: با توجه به سابقه بیش از 4۰ سال 
روابط خصومت آمیز میان ایران و آمریکا، از 
نظر شما آینده این روابط چگونه خواهد بود؟

ایران  اســلامی  جمهور:جمهوری  رئیس 
آرمان هــا و ســخن هایی دارد؛ ایران به دنیا 
اعلام کرده کــه ما نه ظلم می کنیم، نه زیر 
بار ظلم می رویم و نه سلطه هیچ سلطه گری  
را بر خود می پذیریم. آمریکا دنبال این است، 
ســلطه ای که قبل از انقلاب اسلامی داشته 
ادامه دهد، اما ملت عزیز ایران به هیچ عنوان 
زیر بار سلطه نمی رود. آنها به انحاء مختلف 
می خواهند سلطه گری خود را بر جمهوری 
اســلامی تداوم ببخشــند و در این مسیر 

دشمنی خود را اعمال کردند.
آمریکایی ها ۸ سال از صدام و حزب بعث عراق 
علیه جمهوری اسلامی حمایت تبلیغاتی و 
اطلاعاتی کردند و خســارت های بسیاری را 
هم در ایران هم در عراق ایجاد کردند. برای 
انجام کودتا در ایران تلاش کردند و از جریان 
منافقینی حمایت کردند که در ســال های 
ابتدایی پیروزی انقلاب اســلامی، با همین 
روش هایی که امروز از داعش می بینیم، بیش 
از ۱۷ هــزار نفر از جمله روســای جمهور و 
قوه قضائیه و نخست وزیر ایران را به شهادت 
رســاندند. آمریکایی ها و اروپایی ها اینها را 
به عنوان گروه تروریســتی اعلام کرده و در 
لیست ســیاه قرار داده بودند، اما امروز دارند 

از آنها حمایت می کنند. سوال ما این است 
که غربی هــا چرا از گروهی که خودشــان 
تروریســتی اعلام کرده بودند و رسما گفته 
بودند که دستشــان به جنایت آلوده است و 
۱۷ هزار نفر را به شهادت رسانده اند، دوباره 
حمایت می کنند. لیست دشمنی های غربی ها 
و به خصوص آمریکایی ها با ملت ایران لیست 
بلندی اســت و از جمله آنها ســاقط کردن 
هواپیمای مسافربری ایران است، آنها پاسخ 
دهند که چرا این همه با این ملت دشمنی 

می کنند؟
آثار تغییر آمریکایی ها باید در رفتارشان 

دیده شود
آنها به دنبال این بوده و هستند که جمهوری 
اسلامی را متوقف کنند، اما سوال این است 
که آیا توانســتند؟ بنده جمله ســخنگوی 
آمریکایی ها را تکرار می کنم که رسما اعلام 
کرد سیاســت فشار حداکثری به جمهوری 
اســلامی ایران مفتضحانه شکست خورده 
اســت. این حرف ما نیســت، ایــن حرفِ 
سخنگوی آمریکایی ها و مسئولین آمریکایی  
اســت. چرا کاری که شکســت خــورده را 
دومرتبه دنبال می کنند؟ چرا دوباره تحریم 

می کنند؟
دشمنی هایی که آمریکا با جمهوری اسلامی 
انجام می دهد قابل تحمل نیست. ما متوقف 
نشــده و نمی شویم. آنها رسانه های بسیاری 
دارند که شــبانه روز علیه جمهوری اسلامی 
شایعه پراکنی می کنند و می خواهد در مردم 
یأس ایجاد کننــد، اما می بینید که ملت ما 
چگونه هر ساله با حضور در مراسم هایی مثل 
راهپیمایی ها، آمریکا و این رسانه های مزدور 
آمریکایی ها و دشــمنان انقلاب اسلامی را 

ناکام می گذارند.
اگــر آمریکایی هــا و غربی هــا می خواهند 

این مســیر دشــمنی را ادامه دهند، بدانند 
همچنانکه تاکنون ره به جایی نبرده اند، بعد 
از این هم راه به جایی نخواهند برد و موفق 
نخواهند شد. اگر دولتی در آمریکا می خواهد 
در کار خــود بازبینی کنــد، باید ابتدا رفتار 
پیشینیان را کنار بزند. اینکه دولتی بیاید و 
اعلام کند که رفتار گذشتگان را قبول ندارد، 
باید آثار آن در عمل او دیده شود. ملت ایران 
باید ببیند اینها عوض شده اند، ولی اگر ببینند 
همان رفتارها ادامه دارد، طبیعتا به ملت ایران 
حــق بدهید که اعلام کند، بــه آنها اعتماد 
نداریم، لذا ما هم به تبعیت از خواست ملت 
ایران گفتیم که به آمریکایی ها اعتماد نداریم.

بیگانگان دخالت نکنند، ملت های منطقه 
مسائل خود را با گفتگو حل و فصل می کنند

الجزیره: وضعیت فعلی مناسبات دوجانبه و 
دیپلماتیک میان ایران و عربستان سعودی در 
چه حالی اســت؟ آیا تهران و ریاض آمادگی 
گفتگو درباره مسائل منطقه ای را دارند یا فعلا 
فقط قصد بررسی مناسبات دوجانبه را دارند؟

رئیس جمهور: شما در قالب یک سوال چند 
ســوال پرسیدید. سوال اول درباره ارتباط ما 
با عربستان بود. ما به میزبانی کشور دوست 
و بــرادر عراق، در حال گفتگو با عربســتان 
هستیم. پنج دوره از این مذاکرات انجام شده 
و بــاز هم ادامــه دارد. اگر بیگانگان دخالت 
نکنند مسائل منطقه ای قابل در خود منطقه 
قابل حل اســت، لذا همواره برای مذاکرات 
منطقه ای اهمیت قائل بودیم و معتقدیم این 
مذاکرات می توانــد در منطقه مفید و موثر 
باشد. معتقدیم مسئولین کشورهای منطقه 
قادر هستند مشکلات منطقه را بدون دخالت 

بیگانگان حل کنند.
به عنوان مثال حل مســئله یمن را باید به 
یمنی ها واگذار کرد. معتقدیم که گفتگوی 

یمنی- یمنی می تواند مشــکل را حل کند. 
کســی نباید در یمن دخالــت کند چرا که 
خودِ یمنی ها قادر هستند مسائل خودشان 
را حل کنند. ۷ سال نسبت به ملت یمن ظلم 
می شــود. مردمی که می خواهند خودشان 
برای خودشان تصمیم بگیرند، ۷ سال است 
با شکم گرسنه مقابل ظلم مقاومت می کنند. 
راه حل مشکل یمن این است که ملت یمن 
را رها کنند. ملت یمن ملت رشید و فهیمی 
هستند و خودشان می توانند مسائل خود را 

حل کنند.
آنچه لازم اســت صورت بگیرد این است که 
محاصره یمن ســریعا شکسته و آتش بس 
پایدار برقرار شود.یا درباره عراق، ما همیشه 
اعلام کردیم و رهبری معظم انقلاب اسلامی 
امام خامنــه ای )حفظه الله تعالی( هم اعلام 
کردند کــه ما به عراق قوی می اندیشــیم. 
همواره خواســته ایم که ملت عراق ملت و 
دولت عراق قوی باشــند. ایــن ملت عراق 
هســتند که باید تصمیم بگیرند و دولتی با 
اراده خودشان ســر کار بیاورند که کشور را 
مقتدرانه اداره کند، اجازه ندهد بیگانگان در 
عراق دخالت کنند و آمریکایی ها حضورشان 
در عراق تداوم داشته باشد. ما همواره به یک 
عراق مقتدر و مورد اعتماد مردم می اندیشیم 
و لذا بعضی از کشــورهای خارجی از اروپا و 
نقاط دیگر هم گاهی در این رابطه با ما تماس 
گرفتند، که به آنها اعلام کردیم، اجازه دهید 

خودِ عراقی ها تصمیم بگیرند.
اعتقادمان بر این اســت کــه عراقی ها باید 
خودشان تصمیم بگیرند، کما اینکه نسبت 
به ســوریه هم همینطور است. آمریکایی ها 
در سوریه می خواهند چه کار کنند؟ ملتی 
که امروز اینقدر نســبت به آنها ظلم شده، 
آمریکایی ها بر چه اصل و اصولی نفت آنها را 

غارت می کنند؟ ملت سوریه خودشان باید از 
منابع شان استفاده کنند، حضور آمریکایی ها 

در آنجا چه معنی می دهد؟
باور ما این است و بارها بر آن تاکید کردیم که 
ملت ها خودشان باید برای خودشان تصمیم 
بگیرند. تمام مشکل سرِ همین است! اصلا 
بحث این است که آمریکایی ها می خواهند 
با ســلطه گری منافعی را از جیب ملت ها و 
از سفره ملت ها ببرند. ما معتقدیم این یک 
نگاه ظالمانه و اســتکباری است و نمی تواند 
در دنیا پایدار بماند. ملت ها بیدار شدند، ولو 
اینکه ممکن است بعضی از دولت ها بخواهند 
با آمریکایی ها یا با کشورهای سلطه گر همراه 
باشــند، اما امروز ملت ها نمی توانند این را 
بپذیرند که کشوری از آن سوی عالم به نام 
آمریکا به این طرف عالم بیاید و منابع آنها را 

غارت کند، چرا؟ این پذیرفتنی نیست.
سیاسیت برقراری توازن و تعادل در روابط 

خارجی را ادامه خواهیم داد
الجزیره: در خصوص نگاه به شــرق فکر 
می کنید مناسبات میان ایران، چین و روسیه 
تا چه حدی می تواند گســترش پیدا کند و 
آمریــکا در این زمینه چه فشــارهایی وارد 

خواهد کرد؟
رئیس جمهــور: در سیاســت خارجی  
این دولت تعــادل و توازن وجــود دارد. ما 
می خواهیم با همه کشورها به ویژه کشورهای 
مستقل، ارتباط داشته باشــیم. ما با چین 
برنامه همکاری 2۵ ســاله داریم و به دنبال 
اجرای این برنامه هســتیم. ارتباط با چین 
را هــم متاثر از ارتباطــات دیگر بین المللی 
نمی کنیم. ارتباط جمهوری اسلامی ایران با 
چین از ابتدای پیروزی انقلاب برقرار بوده و 
رو به گسترش است. با روسیه هم همینطور، 
یعنی ارتباط وجود داشته و الان هم در حال 

توسعه است.
بنای دولت ســیزدهم گســترش روابط با 
کشورهای دیگر منطقه، به ویژه کشورهای 
همســایه اســت و در واقع نگاه متعادل و 
متوازن را قبول داریم. در این راســتا هم با 
کشورهای همسایه، هم با کشورهای شرقی 
و هم با آن دســته از کشــورهای غربی که 
نخواهند با روحیه سلطه طلبی و استکباری با 
ما برخورد و دشمنی کنند، می توانیم ارتباط 
برقرار کنیم. در ابتدای کار دولت اعلام کردم 
که دست همه کشورها، به ویژه همسایگان را 
به گرمی می فشارم و همین سیاست را ادامه 
می دهــم. نه ظلم می کنیم و نه زیر بار ظلم 
دیگران خواهیم رفت؛ این سیاست جمهوری 

اسلامی است.
غرب به دنبال آن است تا با ادعای 

اطلاع رسانی، جریان اطلاع نرسانی را 
دنبال کند

الجزیره: ایران کشــوری با تمدن دیرینه، 
تاریخ غنی و سنت های کهن است، با توجه به 
این مسئله نگاه شما به ترسیم افق های آینده 
جمهوری اسلامی چیست و ایران در آینده 
چه اقدامات متمایزی را می تواند اتخاذ کند؟

رئیس جمهور:: جمهوری اســلامی ایران 
آینده را بســیار روشن می بیند. مبنای این 
نگاه هم آن است که معتقدیم نگاه جمهوری 
اسلامی، برخاســته از خواسته های فطری 
انسان هاست. جمهوری اســلامی به دنبال 
اجرای عدالت است و باور دارد عدالت باید هم 
در کشــور خودمان اجرا شود و هم روابط با 
کشورهای دنیا عادلانه باشد. ما عدالت را برای 
همه می پسندیم و معتقدیم که روابط باید 
عادلانه باشد.مخالفت ما با روحیه استکباری 
آمریکایی ها و عملکرد آنها، در راستای همین 
نگاه است. معتقدیم که روابط و مناسبات باید 

عادلانه تنظیم شود.
نگاه ما آن است که آینده را ارتباطات ناسالم، 
فســاد، تبعیض و زد و بندهای سیاســی و 
استکباری رقم نمی زند، بلکه آنچه می تواند 
در عالم پایداری داشته باشد، حق و عدالت 
است. امروز همه مردم کشورهای می خواهند 
روابط حاکم بر زندگی آنها بر اساس قوانین 

اسلامی باشد.

سرمقاله

آنچه مانع می شود، تعهدی است که آمریکایی ها باید بدهند؛ ما موضع مان را اعلام کردیم. 
تیم مذاکره کننده  ما همچنان پای میز مذاکره حضور دارد و بارها اعلام کردیم که به یک 

توافق عادلانه و خوب پایبند خواهیم بود، لکن آمریکایی ها باید تصمیم بگیرند
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جولان مونتاژکاران خودرو در نبود نظارت
بازار خودروی کشور طی سنوات گذشته در 
خلا خودروهای وارداتی، تبدیل به یک بازار 
انحصاری برای تولیدکنندگان و مونتاژکاران 
شده است؛ تا جاییکه مونتاژی ها با دلار ۶۰ تا 

۷۰ هزار تومانی فروخته می شوند.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از مهر، ســال ۹۷ بود که به دنبال تشــدید 
تحریم ها، دولت به منظــور صرفه جویی در 
منابع ارزی واردات برخــی از محصولات از 
جمله خودرو را ممنوع اعــلام کرد؛ پس از 
ممنوعیت واردات و انحصاری شدن بیش از 
پیش بازار خودرو، کم کم زمینه برای حضور 
بیشــتر و پررنگ تر خودروهای مونتاژ شده 
توســط شــرکت های خصوصی در بازار نیز 

فراهم شد.
این شــرکت ها، با واردات قطعات منفصله از 
کشور چین، خودروها را در داخل ایران مونتاژ 
کرده و روانه بازار می کنند؛ این شــیوه تولید 
خودرو در اغلب کشــورها انجام می شود اما 

نکته ای که در مورد مونتاژکاران ایرانی وجود 
دارد این است که متأسفانه محصولات مونتاژ 
شده با نرخ های نجومی به فروش می رسند؛ 
نرخ هایی که بعضاً 2 تا 4 برابر قیمت واقعی 

این خودروها در کشور مبدا است.
این موضوع اخیراً مورد تأیید معاون صنایع 
حمل و نقل وزیر صمت نیز رســیده است؛ 
منوچهــر منطقــی در یک گفــت و گوی 
تلویزیونی ضمن اشــاره به اینکــه در نبود 
خودروهای وارداتی، خودروهای مونتاژ شده 
بازار را در دست گرفته اند، گفته بود که این 
خودروها ۳۰۰ تا ۶۰۰ میلیون تومان بالاتر از 

قیمت واقعی به فروش می رسند.
همچنیــن با توجه به اینکــه وزارت صمت 
مســئول نظارت بر این حوزه است، منطقی 
به این هم اشاره کرده بود که اخیراً سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
به وضعیت قیمت خودروهای مونتاژی ورود 

کرده تا آنها را تعیین تکلیف کند.

البته هنوز مشخص نیســت سازمان حمایت 
می خواهد با چه سیاســت و به چه شــیوه ای 
وضعیت خودروهای مونتاژی را سروسامان دهد. 
نکته قابل توجه آنکــه، برخی از فعالان این 
حوزه بالا بودن نرخ دلار را عامل گرانفروشی 
خودروهای مونتاژی اعلام می کنند، در حالی 
که نــرخ دلار در بــازار آزاد حوالی ۳۰ هزار 
تومان و در ســامانه نیما در حدود 2۷ هزار 
تومان اســت اما به نظر می رسد شرکت های 
ایرانی تولیدکننده خودروهای مونتاژی نرخ 
دلار را ۶۰ تا ۷۰ هزار تومان در نظر گرفته اند.

در این رابطه سعید موتمنی رئیس اتحادیه 
نمایشگاه داران و فروشندگان خودروی تهران 
به مهــر گفت: به دلیل ممنوعیــت واردات 
خودرو، خودروهای مونتاژ شده چینی جای 

خود را در بازار خودروی ایران باز کرده اند.
وی افزود: به دلیل عدم نظارت کافی در این 
حوزه، شاهد هستیم که این خودروها 2 تا 4 
برابر بالاتر از قیمت جهانی و آن هم به صورت 

4 تا ۵ ماهه به فروش می رســند؛ به عنوان 
مثال اگرچه قیمت خودرو شــاید ۱۵ هزار 
دلار باشد اما ۳۰ هزار دلار فروخته می شود و 

متأسفانه کسی هم اعتراضی نمی کند.
موتمنــی گفــت: این وضعیت فــروش در 
حالیســت که شــرکت های ایرانی قطعات 

منفصله را به صورت اعتباری و در تیراژ بالا 
خریداری می کنند، اما بــه جای اینکه نرخ 
دلار را حتی همــان ۳۰ هزار تومان در نظر 
بگیرند، ۶۰ تا ۷۰ هزار تومان در نظر می گیرند 
و خودروهای مونتاژ شده را با قیمتی بسیار 

فراتر از قیمت خودرو در مبدا می فروشند.

هر کیلو دام زنده به ۷۰ هزارتومان رسید
رئیس شــورای تامین کنندگان دام از مازاد 
۶ میلیون راس دام ســبک و 4۰۰ هزار دام 

سنگین در بازار خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از باشــگاه خبرنگاران جوان،  منصور پوریان 
گفت: در شرایط کنونی با حجم انبوهی از دام 
و گوشت روبرو هستیم که همین امر منجر به 

کاهش قیمت شده است.
او قیمت هر کیلو  بره نر کشتار را ۷۱ هزارتومان، بره نر لاغر کمتر از ۷۰ هزارتومان و 

لاشه ۱۷۰ هزارتومان اعلام کرد.
پوریان می گوید: بنابر آمار ۶ میلیون راس دام سبک و 4۰۰ هزار راس دام سنگین نیاز 
به بازار دارد که به منظور تزریق نقدینگی یک تا ۱.۵ میلیون راس دام باید خارج شود.
رئیس شورای تامین کنندگان دام گفت:  علی رغم حجم انبوه دام، بخشی باید خرید 
تضمینی و صادر شــود که متاسفانه هر 2 موضوع کند بوده و  خرید حمایتی شرایط 

خاص دارد.
طبق گفته فعالان و تولیدکنندگان دام، با وجود آزادسازی صادرات، عوارض صادراتی 
برای هر کیلوگرم دام سنگین ۱۶ هزار و ۵۰۰ تومان است. با این وجود امکان رقابت در 
بازارهای جهانی وجود ندارد. همچنین پیچیدگی شیوه نامه صادرات موجب شده عملا 

کاری در حوزه صادرات دام سبک انجام نشود.
بنابر گفته شورای تامین کنندگان دام، قیمت کنونی هر کیلو دام زنده نسبت به قبل 

۵ تا ۱۰ هزار تومان  ناشی از مازاد تولید کاهش داشته است.

واردات طلا، پلاتین و نقره خام معاف از 
مالیات و عوارض شد

طبق اعلام رئیس کل ســازمان امور مالیاتی 
کشــور، واردات طلا، پلاتین و نقره به صورت 

خام از عوارض گمرکی و مالیات معاف شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، داوود منظور رئیس کل ســازمان امور 
مالیاتی کشــور در بخشنامه ای به ادارات کل 
امور مالیاتی اعلام کرد که با توجه به مصوبه 

اخیر مراجع قانونی، واردات طلا، پلاتین و نقره به صورت خام از طریق مبادی رسمی 
گمرکی کشور مجاز بوده و از پرداخت عوارض گمرکی و هر گونه مالیات از قبیل مالیات 

عملکرد و ارزش افزوده معاف است و از نظر منشأ ارز مورد بررسی قرار نمی گیرد.
اعتبار این مصوبه از تاریخ ابلاغ یعنی 2 شــهریور ماه سال ۱4۰۱ تا پایان شهریور ماه 

سال ۱4۰2 است.

۴۰۰۰ میلیارد تومان ودیعه مسکن به 
مستاجران پرداخت شد

بررســی ها نشــان می دهد که مستاجران تا 
24 شهریورماه امسال، حدود 4۰۰۰ میلیارد 
تومان تسهیلات کمک ودیعه مسکن دریافت 

کرده اند.
به گزارش روزنامه »صبجح امروز« و به نقل از 
ایسنا، وام کمک ودیعه مسکن از سال ۱۳۹۹ 
وارد شبکه بانکی کشور شــد و برای امسال 
نیز بانک ها مکلف به پرداخت این تسهیلات 

شــده اند. البته، سقف این تســهیلات برای ســال جاری در تهران، مراکز استان ها و 
شهرهای بالای 2۰۰ هزار نفر جمعیت و سایر شهرها به ترتیب ۱۰۰، ۷۰ و 4۰ میلیون 

تومان است.
مبلغ این تسهیلات در سال ۱۳۹۹ در تهران ۵۰ میلیون تومان، در شهرهای بزرگ ۳۰ 

میلیون تومان و در سایر شهرها ۱۵ میلیون تومان بود.
در سال گذشته نیز، سقف وام ودیعه مسکن در تهران با افزایش نسبت به سال ۱۳۹۹ 
معادل ۷۰ میلیون تومان و در دیگر کلانشهرها و سایر شهرها نیز به ترتیب 4۰ و 2۵ 

میلیون تومان شد.
همچنین، دوره بازپرداخت این تســهیلات که اعطای آن از محل منابع بانکی موضوع 
ماده )4( قانون جهش تولید مســکن )در سقف کلی 4۰ هزار میلیارد تومان در سال 

۱4۰۱( انجام خواهد شد، حداکثر پنج ساله و نرخ سود آن نیز ۱۸ درصد است.
در این بین، بررسی ها نشان می دهد که تا تاریخ 24 شهریور ماه سال جاری معادل ۷۱ 
هزار فقره تسهیلات در قالب ودیعه مسکن به مستاجران پرداخت شده است. بنابراین، 

مستاجران حدود 4۰۰۰ میلیارد تومان وام دریافت کرده اند.
لازم به ذکر است که اگر بانک ها بدون دلیل موجه بانکی از پرداخت تسهیلات ودیعه 

مسکن امتناع کنند، مشمول جریمه مالیاتی خواهند شد.

پرداخت وام ۲۰۰میلیون تومانی مسکن 
روستایی تسریع می شود
در جلســه شورای عالی مســکن به ریاست 
معاون اول رئیس جمهور بر ضرورت پرداخت 
وام 2۰۰ میلیون تومانی مســکن روستایی 
توسط شبکه بانکی کشور بر مبنای ضمانت 

نامه سازمان برنامه و بودجه تاکید شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، محمد مخبر ظهر امروز )یکشــنبه( در 

جلســه شورای عالی مسکن، یکی از مسائل و مشکلات پیش روی سرمایه گذاری در 
کشــور را عدم استفاده از روش های نوین سرمایه گذاری دانست و گفت: متأسفانه در 
بخش سرمایه گذاری از روش های ســنتی استفاده می شود و روش های تأمین مالی 

جدید آن طور که باید مورد استفاده قرار نمی گیرد.
وی افزود: باید تدابیری اندیشیده شــود که از قوانین و مقررات موجود حداکثر بهره 
برداری و اســتفاده صورت گیرد و به جای روش های سنتی تأمین مالی، به روش های 

نوین در این زمینه روی آوریم.
معاون اول رئیس جمهور با یادآوری اینکه احداث مسکن همواره از طریق خود مردم و با 
استفاده از تسهیلات بانکی در کشور انجام شده، خاطر نشان کرد: دولت باید در برنامه 
احداث مسکن، از مشارکت و ظرفیت های خود مردم حداکثر استفاده را انجام دهد تا 

روند تولید واحدهای مسکونی با سرعت هرچه بیشتر صورت گیرد.
مخبر همچنین بر لزوم مولد سازی دارایی های وزارت راه و شهرسازی تاکید و تصریح 
کرد: وزارت راه و شهرســازی باید سریعاً دارایی های خود را مولد سازی کرده و منابع 
مالی حاصل از آن را در صندوق ملی مســکن قرار دهد تا از این منابع جهت پیشبرد 

برنامه های دولت در تولید مسکن استفاده شود.
در این جلســه که وزرای صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، نفت و رئیس کل 
بانک مرکزی نیز حضور داشتند، معاون وزیر راه و شهرسازی گزارشی از ضرورت های 
احداث مســکن روستایی ارائه کرد و به تشریح برنامه های این وزارتخانه جهت تولید 

مسکن در روستاها و شهرهای با جمعیت کمتر از 2۵ هزار نفر پرداخت.
در این جلســه موانع تسریع ساخت مسکن روستایی نیز مورد بحث و تبادل نظر قرار 
گرفت و پس از ارائه گزارش بانک مرکزی در خصوص تســهیلات پرداختی به بخش 
مسکن و ساختمان، تصمیمات لازم در خصوص سرعت بخشیدن به روند احداث یک 

میلیون و پانصد هزار واحد مسکونی روستایی طی سه سال اتخاذ شد.

خبر

جزئیات ماجرای 100 واریز وجه به ارزش 350 میلیون ریال در یک ماه؛

بالاخره »گردش مالی« یا »تراکنش  واریزی«؟
هرچند ملاک های در نظر گرفته شــده 
برای تجاری محسوب شدن حساب های 
بانکــی با توجه به شــرایط امروز در نظر 
گرفته شــده  امــا گویا طبــق اظهارات 
مســؤولان بانک مرکزی و سازمان امور 
مالیاتی ممکن اســت این ملاک ها در در 

هفته ها و ماه های آتی تغییر کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از فارس، هفته گذشــته، مصوبه شورای 
پول و اعتبــار مبنی بر »دســتورالعمل 
ناظر بر حساب  سپرده تجاری و خدمات 
بانکی مرتبط بــا آن« در فضای مجازی 
حاشیه ســاز شــد تا جایی که برخی از 
کاربران شــبکه های اجتماعی به شدت 
از معیارهــای در نظر گرفته برای تجاری 
محسوب شدن یک حساب بانکی انتقاد 

کردند. 
هر چند بررسی ها نشان می دهد که بخش 
قابــل توجهی از این انتقادات ریشــه در 
ابهامات اولیه و عدم اطلاع رسانی صحیح 
در خصوص این معیارها داشــته است اما 
برخی پا را فراتر گذاشــته و اساساً اصل 
چنین تفکیکی را زیر سؤال بردند؛ اما آیا 
این اقدام که دولت به شدت بر انجام آن 
اصرار دارد، کار صحیحی اســت یا خیر؛ 

سوالی است که باید به آن پاسخ داد.
منظور از حساب تجاری چیست؟

حســاب تجاری نوعی حســاب سپرده 
بانکی است که اشخاص برای فعالیت های 
تجاری و رتق و فتق امور مربوط به کسب 
و کار خود اســتفاده می کنند؛ از آنجا که 
هر فعالیت اقتصادی باید شــفاف باشد و 
مالیات در نظر گرفته شــده را پرداخت 
کند بنابراین انتظــار می رود دریافت ها و 
پرداخت های مربوط به این حســاب ها، 
دقیقاً منعکس کننده کسب و کار اشخاص 

باشد.
این در حالی است که بسیاری از صاحبان 
اصناف و مشــاغل پردرآمــد عامدانه و یا 
ناآگاهانه، از حاســب های شخصی خود 
برا فعالیت کاری اســتفاده می کنند که 
امکان پذیــری چنین مــواردی، رویکرد 
مالیات ستانی عدالت محور را تحت الشعاع 

قرار می دهد. 
علاوه بر این، برخی اقدامات سازمان امور 
مالیاتی مبنی بر اتصال دستگاه های پوز به 
پرونده مالیاتی منجر به روی آوردن برخی 
اصناف متخلف از روش  »کارت به کارت« 
و »سوءاستفاده از حساب های شخصی و 
غیرتجاری« برای فرار از پرداخت مالیات 
شده بود. همچنین در اینجا باید اضافه کرد 
که بخش زیرزمینی اقتصاد ایران همچون 
جریان بیش از ۱2 میلیاردی قاچاق کالا، 
بزرگترین برنده عدم ســاماندهی چنین 

وضعیتی است که برخلاف همه دنیا، در 
ایران به راحتــی از بانک ها برای تبادلات 

مالی خود بهره می گیرند. 
به همین دلیــل، اولیــن گام در جهت 
ســاماندهی ایــن وضعیــت، تفکیــک 
حســاب های تجاری از غیرتجاری است. 
اقدامی که تا پیش از شروع به کار دولت 
ســیزدهم، اقدام اساســی برای آن انجام 

نشده بود. 
متلک پراکنی  های مناظراتی  

یکی از مواردی که می توان از آن به عنوان 
نقطه ضعف و پاشنه آشیل اقتصاد ایران 
یاد کرد، عدم شــفافیت در تراکنش های 
بانکی اســت؛ این در حالی اســت که در 
تمام کشورهای پیشرفته، قواعد سفت و 
ســختی برای مبارزه با پولشویی و فرار از 
پرداخت مالیات در نظر گرفته شــده که 
نظام بانکی با حساســیت خاصی از این 

قوانین پشتیبانی می کند.
متأسفانه در کشور ما، زیر سایه اظهارات 
و مواضع سطحی و عوام فریبانه همچون 
»نمی خواهیم در حســاب مردم ســرک 
بکشــیم«، سلســله اقدامات مربوط به 
سامان بخشــی و ایجــاد شــفافیت در 
تراکنش های بانکی، سالها به تعویق  افتاد 
و بدین ترتیب، ســودجویان و مفسدان 
اقتصادی به راحتی از خدمات بانکی بهره 

می بردند. 
ایــن در حالی اســت که قاطبــه مردم 
اساســاً دلیلی برای هراس از شفافیت و 
اعمــال نظارت سیســتمی ندارند و این 
ســوداگران اقتصادی هستند که همیشه 
در پشت ماجرا و این قبیل استدلال های 
نادرست پنهان می شــوند. موضوعی که 
نظام قانون گــذاری و نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در ادوار مختلف با تصویب 
قوانینی همچون »مبارزه با پولشویی« و 
»پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان« 
بر ضرورت انجام صحه گذاشته و دولت را 

مجاب به انجام این کار کردند. 
در حــال حاضر، بــرای قاعده مند کردن 
اســتفاده از حســاب های شخصی )برای 
جلوگیری از انحراف(، مقرراتی از ســوی 
شــورای پــول و اعتبار تصویب شــده و 
از ســوی بانک مرکزی به شــبکه بانکی 
ابلاغ شــده اســت. بر اســاس مفاد این 
دستورالعمل، اگر یک حساب بانکی در ماه 
بیش از ۱۰۰ تراکنش واریزی، مجموعاً به 
ارزش ۳۵ میلیون تومان داشــته باشــد، 
تجاری تلقی شــده و مشــمول پرداخت 

مالیات می شود. 
تفاوت »گردش مالی« با »تراکنش  

واریزی«
برخی از کاربران فضای مجازی، با اشاره به 

برخی موارد به این موضوع انتقاد داشتند 
که اتخاذ تصمیمات شورای پول و اعتبار، 
غیرکارشناسی است؛ به طور مثال برخی 
اشــاره داشــتند که میزان گردش مالی 
۳۵ میلیون تومان برای برخی از اقشــار 
مرفــه رقم ناچیزی اســت؛ این در حالی 
اســت، مبنای تجاری محســوب شدن 
یک حســاب، دارا بودن دو شرط »۱۰۰ 
تراکنش واریزی« به ارزش »بیش از ۳۵ 
میلیون تومان« به صورت همزمان و بدون 
ارائه دلایل و مســتندات است که اساساً 
با برداشــت این دسته از کاربران متفاوت 
اســت زیرا اولاً مفهوم تراکنش واریزی با 
گردش مالی یکسان نیست، ثانیاً داشتن 
واریــز بیش از رقم ۳۵ میلیون تومان نیز 
اگر با شرط ۱۰۰ تراکنش واریزی همراه 
نباشــد، منجر به تجاری محسوب شدن 

حساب بانکی نخواهد شد. جالب اینجاست 
که برخی از منتقــدان در فضای مجازی 
که خود را کارشــناس و فعال اقتصادی 
هم می نامند، نسبت به چنین موضوعات 
ســاده ای یا واقعاً کم اطلاع هســتند و یا 

اینکه قصد فریب مخاطب را دارند. 
اظهارات علــی صالح آبــادی، رئیس کل 
بانــک مرکزی در این زمینه نیز حاکی از 
آن است که شــروط در نظر گرفته شده 
برای تجاری محسوب شدن حساب های 
بانکی، طوری در نظر گرفته شده که تنها 
درصد اندکی از مشتریان بانکی را هدف 

قرار دهد.
رئیــس کل بانک مرکــزی در اینباره می 
گوید: »با شناسنامه دار شدن کارتخوان ها، 
تقریبا همه حساب های تجاری مشمول 

مالیات شدند؛ در تفکیک حساب تجاری 
از شــخصی برآورد های اولیه بر این است 
کــه از هر هزار نفر تنها دو نفر مشــمول 
این طرح شوند و بنابراین درصد کمی از 
حساب ها باقی مانده که عدد قابل توجهی 
نیست، از همین طریق شناسایی خواهد 

شد.«
ممکن است در آینده شرایط حساب های 

تجاری تغییر کند
در اینباره مهدی موحدی بک نظر، رئیس 
مرکز پژوهــش و برنامه ریــزی مالیاتی 
سازمان امور مالیاتی در گفت وگو با فارس، 
اظهار داشت: مطابق مصوبه شورای پول 
و اعتبار، حســاب هایی که بیش از ۱۰۰ 
واریز وجه به ارزش ۳۵۰ میلیون ریال در 
یک ماه داشــته باشند، حساب تجاری و 

مشمول مالیات شمرده خواهند شد.
وی افــزود: بر اســاس تصمیمــات اخذ 
شــده، قاعده ۳۵ میلیــون تومان و ۱۰۰ 
عدد تراکنــش واریز وجه، هــر دو باید 
تحقق یابد تا یک حساب بانکی، تجاری 
محسوب شود. این ها شروطی است که در 
ابتدای راه و بنا به شــرایط امروز در نظر 
گرفته شده اســت؛ بنابراین ممکن است 
در هفته هــا و ماه های آتی، مبلغ و تعداد 
تراکنش ها در این دستورالعمل تغییر پیدا 

کرده و عوض شوند.
موحدی بک نظــر ادامه داد: به طور مثال 
اگــر ۳۵ میلیــون تومــان در قالب ۹۹ 
تراکنش یا مبلغی بیشــتر از ۳۵ میلیون 
تومان در قالب ۹۹ تراکنش به حســاب 
شــخصی فردی واریز شــود، آن حساب 
بانکی غیرتجاری شناسایی خواهد شد و 
مشمول مالیات نخواهد بود. ممکن است 
افرادی از این موضوع سوءاستفاده کنند تا 
حساب های آنان به عنوان حساب تجاری 
شــناخته نشــود؛ اما پیش بینی می شود 
2۰۰ تا ۳۰۰ هزار حســاب از طریق این 
دســتورالعمل به عنوان حســاب تجاری 
شناسایی، و به پرونده های مالیاتی متصل 

خواهند شد.
فراریان مالیات به راحتی شناسایی 

می شوند
وی همچنین در خصــوص لزوم نظارت 
بــر تراکنش های حســاب های تجاری و 
تجاری  حســاب های  گفت:  غیرتجاری، 
متصل بــه ابزار های پرداخت الکترونیکی 
مطابق بنــد )م( تبصره ۱2 قانون بودجه 
سال ۱4۰۰ ســاماندهی و به پرونده های 

مالیاتی افراد متصل شد.
وی ادامه داد: این امر موجب شد افرادی که 
از حساب های تجاری برای تراکنش های 
مالی خود اســتفاده می کنند، به استفاده 
از حساب های شــخصی روی آوردند. بعد 

از این اتفــاق لازم بود برای شناســایی 
حساب های تجاری از غیرتجاری، تمامی 
حساب های بانکی شــخصی فعال تحت 

نظارت قرار گیرد.
موحدی بک نظــر افزود: بعــد از اتصال 
دستگاه های کارت خوان به سامانه سازمان 
امور مالیات، بسیاری از اصناف و پزشکان، 
از شماره کارت برای دریافت وجه استفاده 
می کنند و دستگاه های کارت خوان را کنار 
گذاشته اند. این عامل باعث شد تا سازمان 
امور مالیاتی به این فکر باشــد که طبق 
ماده ۱۰ قانون پایانه های فروشــگاهی و 
سامانه مودیان، سازوکاری برای تفکیک 
حســاب های شــخصی از تجاری تدوین 

کند.
رئیس مرکز پژوهش سازمان امور مالیاتی 
در خصوص وجود چنین سازوکار قوانین 
مالیاتی در کشورهای دیگر، توضیح داد: 
افراد،  اقتصادی  همه حساب ها، تعاملات 
خرید و فروش هایی که هر فرد از مجاری 
بانکی انجام می دهد، همگی تحت نظارت 
و تحلیل قرار می گیرند. این موضوع یک 
امر شایع در کشورهای پیشرفته اقتصادی 

است.
وی افــزود: در کشــور مــا بســیاری از 
فعالیت های تجاری و اقتصــادی از نگاه 
حاکمیت پنهان اســت و دولت نمی تواند 
آن را شناسایی کند. این موضوع به عنوان 
اقتصاد در ســایه و یــا اقتصاد زیرزمینی 
شناخته می شود. اقتصاد زیرزمینی ایران 
نسبت به کل GDP )تولید ناخالص ملی( 
حدود ۱۹ درصد است در صورتی  که این 
عدد در بســیاری از کشورهای پیشرفته 
از لحاظ سیســتم مالیــات و حکمرانی 
الکترونیک )کشــورهای حرکت کننده به 
ســمت دیجیتالی شــدن( مانند: آمریکا، 
بریتانیا، اســترالیا و سوئد زیر ۱۰ درصد 

است.
موحدی بک نظر ادامه داد: همه کشورها 
قواعدی برای شناســایی چنین مواردی 
دارند و صرفاً مختص کشــور ما نیست. 
هم اکنون ما به ســمت شــفافیت هرچه 
بیشتر در حال حرکت هستیم و این گام 
اول اســت حتی قرار است این شفافیت 
توسط سازمان امور مالیاتی برای مبارزه با 

فرار مالیاتی، روزبه روز بیشتر شود.
به گزارش فارس، ذکر این نکته ضروری 
اســت که طبق اظهارات رئیس کل بانک 
مرکزی، محاسبه شروط تعیین شده برای 
تفکیک حســاب بر اساس کد ملی است؛ 
بنابراین اگر فردی پنج حساب با یک کد 
ملی داشته باشــد؛ مجموع تراکنش های 
تمام حســاب ها ملاک محاسبه در نظر 

گرفته می شود. 

حساب تجاری نوعی 
حساب سپرده بانکی است که 
اشخاص برای فعالیت های 
تجاری و رتق و فتق امور 
مربوط به کسب و کار خود 
استفاده می کنند؛ از آنجا 
که هر فعالیت اقتصادی باید 
شفاف باشد و مالیات در 
نظر گرفته شده را پرداخت 
کند بنابراین انتظار می رود 
دریافت ها و پرداخت های 
مربوط به این حساب ها، دقیقاً 
منعکس کننده کسب و کار 
اشخاص باشد
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وزیر کشور: گزارشی از ضرب و شتم »مهسا 
امینی« ارائه نشده است 

منتظر نظر پزشکی قانونی هستیم
وزیر کشــور با بیان اینکه تاکنون گزارشــی 
مبنی بر ضرب و شتم »مهسا امینی« از طرف 
دســتگاه های نظارتی به ما ارائه نشده است، 
گفت: روی این مســاله حساس و منتظر نظر 

نهایی پزشکی قانونی هستیم.
به گزارش خبرنگار حــوزه دولت ایرنا، احمد 

وحیدی شنبه  شب در گفت وگو با خبرنگاران با ارائه آخرین گزارش از بررسی پرونده مهسا 
امینی دختر 22 ساله ای که دیروز بر اثر سکته در مجتمع قضایی ارشاد در بیمارستان 
کسری فوت کرده است، گفت: ما روی این مساله حساس بودیم که ببینیم آیا ضرب و 
شتمی اتفاق افتاده است یا نه، که تاکنون چنین گزارشی از سوی دستگاه های نظارتی به 
ما ارائه نشده است؛ علاوه بر این چند بانو پرسنل رسمی فراجا در آنجا هستند و اساسا 

وسیله ای مانند باتون برای ضرب و شتم وجود ندارد.
وزیر کشور با بیان اینکه مساله بعدی انتقال به موقع این دختر جوان به بیمارستان بود، 
افزود: بررسی کردیم که آیا وی به موقع بعد از وقوع حادثه به بیمارستان منتقل شد یا نه، 
که گزارش نشان می دهد بلافاصله پزشک در آنجا حاضر شد و همزمان اورژانس با فاصله 

بسیار کمی به صحنه رسید و سعی می کنند او را در محل احیا کنند.
وحیدی افزود: بعد از آن فورا او را به نزدیکترین بیمارستان که پزشکان متخصصی هم 
دارد منتقل کردند و از لحاظ درمانی هم براساس بررسی های انجام شده کار طبق روال 

و با سرعت انجام شد.
رئیس شــورای امنیت کشور با اشاره به اینکه بررسی های پزشکی قانونی در حال انجام 
است، گفت: این بررسی ها دقیق، عمیق و همه جانبه است بنابراین باید منتظر این باشیم 

تا پزشکی قانونی به جمع بندی برسد و نظر نهایی خود را ارائه کند.
وحیدی خاطرنشان کرد: همزمان سایر بررسی ها در حال انجام است و موضوع در دستور 

کار پیگیری قرار دارد و همه جوانب به دقت در حال بررسی است.
رئیس شورای امنیت کشور در پاسخ به این سوال که با توجه به اعلام نشدن نظر کامل 
پزشــکی قانونی، آیا تدفین او مغایرتی ندارد، گفت: تدفین با کامل نشدن نظر پزشکی 
قانونی در تضاد نیســت و پزشکی قانونی نمونه های لازم را برداشته و سپس اجازه دفن 

را صادر کرد.
وحیدی ادامه داد: دختر خانمی فوت کرد که همه متاســف و متاثر شــده اند و دلایل 
پزشــکی باید بیاید اما در عین حال گفته می شود مشکل قلبی و سابقه بیماری داشت 

و در ۵ سالگی این دختر جراحی شد. به نظر اصلی را باید مقامات به موقع ارائه کنند.
وی با بیان اینکه کار براســاس رویه قانونی انجام شــده است، گفت: از اینکه این کار با 
اشتباهی همراه بود که منجر به فوت این خانم شده است هم در دستور کار قرار دارد و در 
حال بررسی آن هستیم که آیا فرایند غیرقانونی انجام شده یا نه، ولی در عمل باید منتظر 

نتیجه کامل باشیم تا نظر نهایی ارائه شود.
وزیر کشور ادامه داد: با همه شاهدان عینی، اعضای خانواده و دیگران هم صحبت خواهیم 
کرد اما از آنجا که خانواده امروز درگیر تشییع جنازه فرزند خود بودند بعداً با آنها صحبت 
می شود و از همه می خواهیم با طرح مسائل غیر واقعی و غیر صحیح به تالمات روحی 

خانواده اضافه نکنند.
وحیــدی تصریح کرد: در نهایت اینکه پس از اخذ همه نظرات دســتگاه های نظارتی و 

همچنین نظرات پزشکی قانونی جمع بندی نهایی انجام می شود.

خزعلی: با جدیت پیگیر روشن شدن تمام ابعاد 
موضوع مهسا امینی هستیم

انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری گفت:  در گفت وگوی مســتقیم با 
والدین مرحومه  مهسا امینی، اطمینان دادم که 
با جدیت پیگیر روشن شدن تمامی ابعاد این 

موضوع هستیم.
 به گزارش بامداد یکشنبه خبرنگار حوزه زنان 
و خانواده ایرنا، خزعلی در حساب کاربری خود 

در توئیتر اظهار داشت: در گفتگوی مستقیم با والدین مرحومه  مهسا امینی، ضمن عرض 
تسلیت بابت غم از دست دادن فرزند عزیزشان، اطمینان دادم که با جدیت پیگیر روشن 

شدن تمامی ابعاد این موضوع هستیم.

امکان خروج دریاچه ارومیه از بحران وجود دارد
متخصص مدیریت زیســت بوم های تالابی با 
اشاره به اینکه مســاله مهم در شرایط فعلی 
دریاچه ارومیه ندادن حقابه این تالاب اســت، 
گفت: فقط کافی اســت این روند تغییر کند 
و آب مورد نیاز به دریاچه برســد تا از شرایط 
بحرانی خارج شود، تالاب ها توان بازیابی دارند 
و می توانند حتی بعد از چند ســال خشکی 

دوباره احیا شــوند. این روزها دریاچه ارومیه حال و روز خوبی ندارد، تشــنگی امان این 
پنجمین دریاچه بزرگ دنیا را بریده و بیش از ۹۵ درصد از وسعت آنرا خشک کرده است، 
چشم به راه حقابه ای است که حقش است اما دریغ می شود، حدود دو تا سه سال است 
که حقابه ای دریافت نکرده این در حالی است که اگر این دریاچه بزرگ شور خشک شود 
جبران مصیبت گرد و غبار نمکی که از بستر آن به هوا بلند می شود هزاران برابر سخت 

تر از تامین آب مورد نیاز آن خواهد بود.
البته دولت سیزدهم توجه ویژه ای بر احیای این دریاچه دارد، علی سلاجقه معاون رییس 
جمهوری و رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفته بود که عزم دولت سیزدهم بر 
تکمیل پروژه های طرح احیای دریاچه ارومیه است، در واقع برای احیای این دریاچه طرح 
کلانی تعریف و هزینه های هنگفتی صرف آن شد که نباید هدر روند از این رو تمام تلاش 
خود را به کار می گیریم تا پروژه های نیمه تمام هر چه زودتر به بهره برداری برسند و با 

رسیدن آب مورد نیاز دریاچه نجات یابد.
متخصص مدیریت زیست بوم های تالابی در این باره به خبرنگار محیط زیست ایرنا گفت: 
مساله ای که وجود دارد این است که به مدت 2 تا ۳ سال است که حقابه دریاچه ارومیه 
داده نشده و باعث شده که با این شرایط سخت مواجه شود، فقط کافی است این روند 
تغییر کند و آب مورد نیاز به تالاب برسد تا در شرایط پایدار قرار گیرد ، با این روند می 

تواند از شرایط بحران خارج شود.
علی ارواحی افزود: آنچه که در زمینه دریاچه ارومیه مهم و لازم است مطالبه گری حقابه 
آن است، یعنی باید تمام بخش های فعال در این حوزه بحث حقابه تالاب را با جدیت 
مطرح کنند تا آن میزان آبی که وعده داده شده بود که از محل های مختلف از جمله 
تصفیه فاضلاب شهرهای ارومیه و تبریز، تونل کانی سیب و از محل حقابه، به تالاب برسد 
محقق شــود و دریاچه جان دوباره ای بگیرد، در این میان منابع آبی که پشت سدهای 
پیرامون دریاچه ارومیه ذخیره و صرف کشاورزی می شوند هم باید مورد توجه قرار گیرند.
وی درباره اینکه برخی راهکارها برای نجات دریاچه پیشنهاد می شود، تاکید کرد: واقعیت 
این است که لازم است حقابه دریاچه ارومیه نیز مانند همه بخش های دیگر پرداخته شود 
و این مساله می تواند به جای یک سری راهکارها که به نظر نگران کننده هم هستند، به 

عنوان مطالبه و محور اصلی برای نجات این حوضه آبی قرار گیرد.
ارواحی ادامه داد: الان نزدیک به ۹۵ درصد دریاچه ارومیه کاملا خشــک شده است اما 
باید یک نکته را در نظر بگیریم که تالاب ها قابلیت بازیابی و احیا دارند، یعنی اینکه اگر 
یک تالابی خشک می شود به این معنی نیست که هیچ وقت قابلیت احیا ندارد حتی اگر 
دریاچه ارومیه برای چند سال شرایط خشکی کامل را داشته باشد باز می تواند احیا شود 

کما اینکه در این یک دهه گذشته ما این روند را دیده ایم.

خبر

چگونه با افراد کینه ای رفتار کنیم
بخشیدن کسی که در حق شما بی انصافی 
کرده است، کار آســانی نیست، اما از هر 
نظر به نفع شماست. کینه جویی علاوه بر 
آنکــه انرژی جســمی و روحی شــما را 
هدر می دهد، به ســلامتی تان نیز آسیب 
می رساند. اما بسیاری از افراد به هیچ وجه 
بقیه چشم پوشــی  از خطای  نمی توانند 

کنند.
مطمئنا همه  شــما حداقل با یکی از این 
اشخاص برخورد داشته اید، مثلا در خانه، 
محل کار، موقع رانندگی حتما می دانید 
که وقتی آتش کینه ورزی شــان روشــن 
شود، ممکن است چه رفتارهای زننده ای 
با شما داشته باشند. اما شما هم می توانید 
در برخورد با آنها از روش های بخصوصی 
اســتفاده کنید تا کمتر آســیب ببینید. 
محمد می گوید: »چند روز پیش در محل 
کارم خراب کاری کردم. چون اشــتباه از 
من بود، خودم هم مسئولیتش را به عهده 
گرفتم. با رئیسم حرف زدم و همه چیز را 
روبه راه کــردم. او گفت در این باره نگران 
نباشم، اما من رئیسم را خوب می شناسم؛ 
از حــالا به بعد، از این مســئله علیه  من 

استفاده خواهد کرد.«
آنیتا می گوید: »من دوستی صمیمی دارم 
که از کار اشــتباه هیچ کسی چشم پوشی 
نمی کند. اگر حرفی بزنید یا کاری کنید 
که باعث ناراحتی اش شــود، با شما قهر 
می کند و دیگر هرگز دوباره با شما صحبت 

نخواهد کرد.«
ســعید می گوید: »مادر همسرم، به خاطر 
موضوعی از دســتم عصبانی شده بود و 
علتش را هم به من نگفته بود. درواقع تا 
روز تولدم که از او هدیه ای دریافت نکردم، 
اصلا نمی دانستم از دستم عصبانی است. 
آن روز کمی خجالت کشیدم، اما همسرم 
و تمام خواهران و برادرانش، شروع کردند 
به خندیــدن و پچ پچ کــردن و درنهایت 
یکــی از آنها گفت به خانواده ی ما خوش 
آمدی! مادرم به خاطر موضوعی از دست 
تو ناراحت اســت. امیدوارم بتوانی دلیل 

ناراحتی اش را پیدا کنی!«
لیــلا می گوید: »نگرانم که مبادا شــبیه 
پدرم شوم. او می تواند به خاطر موضوعی، 
تا ســال ها کینه به دل داشــته باشد. من 
واقعا سعی کرده ام متفاوت باشم و درمورد 
هرچیزی که مــرا ناراحت یــا عصبانی 
می کند، صحبت کنم، باوجوداین احساس 
می کنــم گاهــی اوقات خــودم را عقب 
می کشــم و به این فکر می افتم که دیگر 

با آن شخص حرف نزنم.«

چه چیزی باعث می شــود برخی افراد، 
پشــیمانی شما را بپذیرند و بعضی دیگر، 
از شما کینه به دل بگیرند؟ هنگامی که با 
یکی از این افراد کینه جو مواجه شــدید، 

چه کاری می توانید بکنید؟
یکی از همکاران روان درمانگرم می گوید 
ممکن اســت کینه روشــی برای تعیین 
هویت شما باشــد. او فکر می کند بعضی 
افراد به این علت کینه جویی می کنند که 
به آنها حس »کسی که مظلوم واقع شده 

است« را می دهد.
حس قربانی شــدن ممکن است از بقیه 
مخفی و پنهان شود، مانند رئیس محمد. 
ممکن هم هست کاملا آشکار باشد، مانند 
پــدر لیلا. اما در هر دو صورت، آن هویت 
بــه فرد کینه ای این حس را می دهد که 

حق با اوست.
فــرد کینــه ای در بســیاری از اوقات، 
حس می کند دنیا به دو نیم شــده است: 
آنهایی که حق با آنهاســت و آنهایی که 
اشــتباه می کنند. روان شناســان به این 
یعنی  می گویند:  »دوپاره سازی«  مسئله، 
تقســیم کردن افراد )احساسات، باورها و 
بقیه ی چیزها( به خوب و بد. ملانی کلین، 
روان شناس بریتانیایی می گوید این یعنی 
توانایی دیدن چیزها به شیوه ای دقیق تر و 
پیچیده تر. او معتقد است این ویژگی در 
اوایل کودکی شکل می گیرد و معمولا با 

بالارفتن سن، گسترش می یابد.
اما بعضی از ما میل به سیاه وسفید دیدن 
چیزها را کاملا کنــار نمی گذاریم؛ برای 
محافظــت از خودمان در برابر احســاس 
اینکه کاملا بد هستیم، مجبوریم خودمان 
را کاملا خوب ببینیم. کینه، فرد کینه ای 
را در دسته ی افرادی قرار می دهد که حق 
با آنهاست و فرد خاطی را نیز در دسته ی 

مقابل: افراد بد.
در این هنگام، فرد خطاکار لایق خشــم 
و عصبانیت طرف مقابل است. فرد کینه 
ای فکر می کند شخص خطاکار به خاطر 
کار و رفتار اشتباهش، مستحق مجازات 

نیز هست.
مشکل این است که حجم کینه و خشم 
همــراه بــا آن، اغلب با اشــتباهِ رخ داده، 
متناسب نیســت. از نظر روان شناختی، 
فرد کینه ای ممکن اســت شما را نه تنها 
به خاطر اشتباه اخیرتان مجازات کند، بلکه 
ممکن اســت برای اشتباه یا مجموعه ای 
از اشــتباهات گذشته تان نیز مجازات تان 
کنــد. آن اشــتباهات، اغلــب در دوران 
کودکی اتفــاق افتاده اند، یعنی زمانی که 

فرد مظلوم، قدرت کمی برای پاســخ به 
صدمات واردشــده داشته یا اصلا قدرتی 
برای مقابله نداشــته است. او چون هیچ 
چاره ای جز نگه داشــتن خشم و غیظ در 
درونش نداشته است، به فردی کینه ای 
تبدیل شده اســت. حالا به خودش حق 
می دهد خشــمگین و کینه ای باشــد، 
هرچند ممکن است احساساتش را روی 

فرد اشتباهی تخلیه کند.
روان کاوان مدت هاست درمورد مسئله ی 
خشم و پرخاشــگری اختلاف نظر دارند. 
آیا همان طور که فرویــد و طرف دارانش 
معتقدند، خشــم یکــی از محرک های 
اساسی انسانی اســت؟ یا همان طور که 
هینز کوهت و پیروانش باور دارند، همیشه 
واکنشی به احساس صدمه یا تهدید است؟

دانشمندان عصب شناس و نظریه پردازان 
دل بستگی، توضیح احتمالی دیگری نیز 
دارند: خشم و پرخاشگری در اغلب موارد 
)اگر نگوییم همیشــه( ترکیبی اســت از 
ویژگی های ذاتی، اســتعداد بیولوژیکی و 
تجربه هــای زندگی. به عبارت دیگر، وقتی 
کســی در مدتی طولانی بــه کینه ورزی 
تمایل داشته باشــد، این مسئله حداقل 
تاحدی مربوط می شود به اینها: شخصیتی 
که با آن متولد شده است، تجربیاتش در 
طول زندگی و نیز روشــی که در دوران 
رشــد برای رویارویی با احساساتش یاد 
گرفته اســت. این ترکیــب بر چگونگی 
شــلیک نورون هــا در هنگام احســاس 
آسیب دیدگی یا عصبانیت اثر می گذارد. 
شلیک نورون های ما نیز رفتار ما را متأثر 

می کند.
در مقابل فردی که کینه  شــما را به دل 
گرفته اســت، چه کاری می توانید انجام 

دهید؟
۱. عذرخواهی کنید

اگر واقعا کار اشتباهی کرده اید، مسئولیت 
آن را به عهده بگیرید: اعتراف کنید اشتباه 
کرده ایــد، و برای جبــران آن هر کاری 
می توانیــد، بکنید. اگر فکر نمی کنید کار 
اشــتباهی انجام داده باشید اما می دانید 
طــرف مقابل تان این طــور فکر می کند، 
بگذارید بداند که متوجه  دیدگاه متفاوتش 
هستید و البته از عمد باعث ایجاد مشکل 
موردنظر نشــده اید. اجــازه دهید طرف 
مقابــل بداند که از وضعیــت پیش آمده 
متأسفید، حتی اگر فکر می کنید خطایی 

از شما سر نزده است.
2. بپرســید برای بهترکردن اوضاع، چه 

کاری می توانید بکنید
گاهــی اوقات نیات خوب شــما به همراه 
عذرخواهی، کافی خواهد بود، اما خودتان 
را آمــاده کنیــد؛ ممکن اســت رئیس 
شــما مانند رئیس محمد، حتی پس از 
عذرخواهی شما، از اشتباه تان چشم پوشی 
نکند و راهی برای بدترکردن اوضاع پیدا 

کند.
۳. بپذیرید اگرچه کار اشتباهی کرده اید، 
احتمالا اوضاع آن قــدر که فرد کینه  ای 
وانمود می کند، مطلقا سیاه  و سفید نیست

این چیزی نیســت که بخواهید به طرف 
مقابل تان بگویید، اما حداقل می تواند به 
شــما کمک کند دیدگاه واقع بینانه تری 

درباره ی رفتارتان داشته باشید.
4. بهتر است به یاد داشته باشید کینه  ای 
شدن آن فرد، احتمالا دلایل بسیاری دارد

شــاید پدر یا مادرش دائمــا از او انتقاد 
می کرده اند و او همچنان ســعی دارد در 
برابر آن درد از خــودش محافظت کند. 
شــاید هم خواهر یا بــرادر کوچک ترش 
هیچ گاه سرزنش نمی شده اند، درحالی که 
او همیشــه به خاطر هرگونه سرپیچی از 
قوانین خانواده، مجازات می شــده است. 
حتی بدتر از همه، شاید او را به یاد خواهر 
یا برادر کوچک ترش می اندازید و به همین 

خاطر، شما را مجازات می کند.
۵. بعــد از عذرخواهی و دلیل آوردن برای 

دفاع از خودتان، مسئله را رها کنید
اگر دائما تلاش کنید دیدگاه تان درمورد 
آن مســئله، مورد تأیید طرف مقابل قرار 
بگیرد، حس کینه را در او تقویت خواهید 
کرد. فرد کینه ای در بســیاری از موارد، 
برمی دارد.  از کینه جویی  درنهایت دست 
گاهی اوقات این تغییــرِ موضع با تغییر 
برخورد شما، سریع تر اتفاق می افتد. سعی 

کنید وانمود کنید از عصبانیت آن شخص 
اصلا نگران نیســتید و ببینید چه اتفاقی 
می افتد. درمانگرانِ شــناختی رفتاری بر 
این باورند که گاهــی اوقات می توانیم با 
وانمودکردن به درستی چیزی، وضعیت 

را تغییر دهیم.
۶. از خارج رابطه، پشتیبانی مثبت دریافت 

کنید
هنگامی که خانواده ی همســر ســعید 
درمورد عصبانیت مادرشــان او را دست 
انداختند، او احســاس خجالت کرد، اما 
وقتی گفتند مادرشان با همه این رفتار را 
دارد، احساس خیلی بهتری پیدا کرد. او 
گفت: »مثل این بود که واقعا بخشــی از 
خانواده شده بودم.« این وضعیت در محل 
کار، دشوارتر است: نباید درمورد رئیس یا 
حتی همکارتان شکایت کنید، اما ممکن 
است لازم باشد به طور غیرمستقیم کمی 
اطلاعات جمع کنید. می توانید از همکار 
قدیمی ترتان بپرســید: »آیا او تابه حال از 
دست تو هم عصبانی شده است؟« اجازه 
ندهید گفت وگوی تان به بدگویی تبدیل 
شود، اما از او سؤال کنید برای مقابله با این 
وضعیت، چه کرده است. متوجه خواهید 
شد که تنها نیستید و حتی ممکن است 

توصیه های مفیدی دریافت کنید.
۷. برخی مواقع ممکن است مجبور باشید 
از امیدواری برای تغییردادن شرایط دست 

بردارید.
وقتی این اتفاق می افتد، ممکن است زمان 
ترک کار، قطع رفاقت یا حتی به هم زدن 
رابطه باشد. به عنوان مثال، آنیتا درنهایت 
متوجه شــد هیچ امیدی بــرای ترمیم 
دوســتی اش وجود نــدارد. او می گوید: 
»خیلی غمگین بودم، اما زمانِ رفتن بود.«

اگر در محل کار با مافوقی کینه ای برخورد 
دارید و در موقعیتی نیســتید که آنجا را 
ترک کنید، شرایط دشوارتر هم می شود. 
اگــر می توانید از حمایــت همکاران تان 
اســتفاده کنیــد، اما در صــورت امکان، 
این کار باید بدون شــکایت یا بدگویی از 
رئیس تان صورت بگیرد، چون در غیر این 
صورت فقط احتمال ادامه ی کینه جویی 
افزایش می یابد. سعی کنید به خاطر داشته 
باشــید حتی اگر کینه، شــخصی به نظر 
برســد، اما فقط به شما مربوط نمی شود؛ 
چیزی در ذهن طــرف مقابل وجود دارد 
کــه از آن اطلاعی ندارید و اصلا ارتباطی 
با شما ندارد. درنهایت، کینه به مشکلات 
شخص کینه ای برمی گردد، نه فردی که 

هدف کینه توزی قرار می گیرد.

بخشیدن کسی که در 
حق شما بی انصافی کرده 
است، کار آسانی نیست، اما 
از هر نظر به نفع شماست. 
کینه جویی علاوه بر آنکه 
انرژی جسمی و روحی 
شما را هدر می دهد، به 
سلامتی تان نیز آسیب 
می رساند. اما بسیاری از 
افراد به هیچ وجه نمی توانند 
از خطای بقیه چشم پوشی 
کنند

انتشار لیست سوم »غیر روان شناسان« فاقد مجوز
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور از انتشار لیست 

سوم افراد »غیر روان شناس فاقد مجوز« خبر داد.
بــه گزارش ایســنا، بنا بر اعلام پایگاه اطلاع رســانی 
سازمان نظام روان شناســی و مشاوره کشور، لیست 
ســوم افراد »غیر روان شــناس فاقد مجوز« شــامل 
افراد متخلف با پیج های جعلی، گروه های واتس آپی، 
صفحات اینستاگرامی، تلگرامی، کلاب هاوس، سایت ها 
و موسساتی که به طور غیر قانونی در فضای مجازی یا 
حقیقی درباره روان شناسی و مشاوره فعالیت می کنند 
یا با برگزاری کارگاه های آموزشی اقدام به سوءاستفاده 
از مردم و جامعه روان شناسی  و مشاوره می کنند و به 
اعتبار و اعتماد رشــته لطمه وارد می آورند؛ منتشر و 

اسامی آنها در اختیار مراجع قانونی گذاشته می شود.
به گزارش ایسنا، سه ماه قبل نخستین لیست از  »غیر 
روان شناسان فاقد مجوز« شامل ۱44 اسم در حالی از 
سوی سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور منتشر 
شد که در بین آن، اســامی افراد شناخته شده ای که 
بعضا در برنامه های تلویزیونی و یا در خارج از مرزهای 

کشور سخنرانی هایی داشتند، دیده می شد.
این اقدام ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور 

با واکنش های متعددی مواجه  شــد و پس از آن بود 
که محمد حاتمی رئیس ســازمان نظام روانشناسی و 
مشاوره کشور با بیان اینکه وظیفه داریم  در این رابطه 
به مردم اطلاع رسانی کنیم، اعلام کرد که هیچ کدام 
از افرادی که اسامی آنها در لیست یاد شده درج شده 
است مدرکی ندارند و اگر غیر از این است مدارک خود 

را منتشر کنند.
وی در پاســخ به منتقدان در خصوص چرایی درج نام 
افرادی که در زمینــه »کوچینگ« و یا »منتورینگ« 
فعال هستند در لیست »غیر روانشناسان فاقد مجوز«، 
گفته بود »معنای »کــوچ« یعنی مربی گری و تربیت 
فرد برای رسیدن به هدف که عمدتا در این مسیر باید 
انگیــزه برای دیگران ایجاد کنند و نهایتا به اجبار باید 
از مفاهیم روانشناسی اســتفاده کنند. آنچه از معنی 
»کوچ« مصطلح شده بر اســاس مفاهیم روانشناسی 
است. درواقع بخش اصلی آن روانشناسی و بخش دیگر 
آن مدیریتی اســت. در حالی روانشناسان سالها برای 
گرفتــن مدرک تحصیلی خود درس خوانده و زحمت 
می کشند که این افراد با هر عنوانی در فضای مجازی 

فعالیت می کنند.«

به گفته وی، برخی از افرادی که اسامی آنها در لیست 
یاد شــده درج شده اســت با برگزاری کارگاه هایی در 
طول یک روز درآمد یک میلیارد تومانی داشــته اند و 
بعضا با مدرک »فوق دیپلم مکانیک« با عنوان »مشاور 

خانواده« در حال فعالیت اند.
رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور با بیان 
اینکه شعبات موجود در قوه قضاییه اهتمام ویژه ای به 
رسیدگی به تخلفات حوزه روانشناسی و مشاوره ندارند 
و نیاز اســت تا شــعبه ویژه ای برای رسیدگی به این 
تخلفات ایجاد شــود، تصریح کرده بود که باید شورای 
هماهنگی ملی برای نظارت بر غیر روانشناســان فاقد 

مجوز ایجاد شود.

به گزارش ایسنا، سازمان نظام روانشاسی و مشاوره کشور 
۶ روز پس از انتشار لیست اول »غیر روان شناس فاقد 
مجوز«، لیست دوم را حاوی اسم ۶۱ روان شناس نما و ۳2 
صفحه که به صورت غیرقانونی در حیطه روان شناسی در 

حال فعالیت هستند، منتشر کرد.
محمد حاتمی، رئیس سازمان نظام روانشاسی و مشاوره 
کشور در نشست خبری خود با بیان اینکه با انتشار این 
اســامی قصد توهین به افراد را نداشتیم و تنها اطلاع 
رسانی کردیم، اظهار کرد »هدفمان اطلاع رسانی بود. 
پنج ماه پیش از انتشار اسامی نیز دائما در مصاحبه ها 
اعلام کردیم که در صدد انتشار این لیست هستیم تا 
برای افراد »غیر روانشــناس فاقد مجوز« زمینه سازی 
شــود و اگر مایل هستند قبل از انتشار اسامی مسائل 
را حل کنند. اینطور نبود که لیستی تهیه کنیم تا این 
افراد را به اصطلاح بزنیم. ســه سال شب و روز زحمت 
کشــیدیم برای احصاء این اسامی و به این افراد زنگ 
زدیم تا به آنها اطلاع دهیم فعالیت آنها غیرقانونی است. 
برخی جواب نداده و به سازمان نمی آمدند. ما اصل  را 
بر پیشگیری و تعامل گذاشتیم تا مساله حل شود اما 

با پیچیده شدن مساله کار را به مردم واگذار کردیم.«
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فیلم برگزیده»کن« وارد رقابت»اسکار« شد
فیلم »نزدیک« ســاخته »لــوکاس دونت«، 
نماینده سینمای بلژیک در شاخه بهترین فیلم 

خارجی جوایز اسکار پیش رو شد.
به گزارش ایســنا به نقل از اســکرین، فیلم 
»نزدیک« که امســال در جشنواره کن جایزه 
بزرگ هیات داوران را به خود اختصاص داد به 
پایان غم انگیز دوستی میان دو پسر بچه می 

پردازد و از سوی کارشناسان فصل جوایز سینمایی و اسکار به عنوان یکی از شانس های 
اصلی رسیدن به جمع ۵ نامزد نهایی شاخه بهترین فیلم بین المللی جوایز اسکار 2۰2۳ 

شناخته می شود.
کمپانی »Match Factory« کــه پخش بین الملی این فیلم را بر عهده دارد، حق 

نمایش فیلم »نزدیک« را به بیش از ۱۰۰ کشور فروخته است.
سینمای بلژیک در چند سال اخیر با فیلم های »فروپاشی حلقه شکسسته« )2۰۱۳(، 
»کله شق« )2۰۱۱(، »همه مشهور هستند!« )2۰۰۰( و »دانز« )۱۹۹2(، نامزد شاخه 

بهترین فیلم غیرانگلیسی زبان شده است.
آخرین مهلت معرفی نمایندگان منتخب کشورها برای رقابت در شاخه بهترین فیلم 
بین المللی اســکار 2۰2۳، تا ســوم اکتبر 2۰22 )۱۱ مهر ماه ۱4۰۱( است. فهرست 
نامزدهای اولیه شــاخه شــامل ۱۵ فیلم در تاریخ 2۱ دســامبر 2۰22 )۳۰ آذر( و ۵ 

نامزدهای نهایی نیز روز 24 ژانویه 2۰2۳ )4 بهمن( معرفی می شوند.
مراسم نود و پنجمین دوره جوایز سینمایی اسکار روز ۱2 مارس 2۰2۳ )2۱ اسفند( 

در تئاتر دالبی در هالیوود برگزار می شود.

»آهنگ دو نفره« و انیمشین »لوپتو« در راه اکران
قرارداد اکران دو فیلم جدید در سینماها ثبت 

شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، در جلسه روز گذشته، 2۷ شهریورماه 
شورای صنفی نمایش مقرر شد که به زودی 

دو فیلم تازه راهی اکران شوند.
براین اساس پس از پایان اکران فیلم »رویای 

سهراب« که این روزها مخاطب زیادی هم ندارد، فیلم سینمایی »آهنگ دو نفره« به 
کارگردانی آرزو ارزانش توســط دفتر پخش فیلمیران به سرگروهی پردیس هنر شهر 

آقتاب شیراز روی پرده رود.
همچنین قرارداد اکران انیمشین سینمایی »لوپتو« به کارگردانی عباس عسگری توسط 
دفتر پخش بهمن سبز و به سرگروهی پردیس هویزه مشهد ثبت شده است تا این فیلم 

بعد از »شب طلایی« یوسف حاتمی کیا در سینماها اکران شود. 
در این جلسه همچنین مقرر شده است که از این پس قراردادهای سرگروهی فیلم ها 

فقط با ارائه پروانه نمایش از طرف پخش کننده ها ثبت شود.
علاه براین ها اعضای شــورای صنفی نمایش دربــاره ترکیب فیلم ها برای اکران پاییز 

و زمستان بررسی هایی را انجام دادند ولی جزئیاتی در این مورد منتشر نشده است.
»آهنگ دو نفره« به تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی یک کمدی عاشــقانه اســت که 
احمد مهرانفر، بهاره کیان افشــار، امیرحسین رستمی، فرزاد فرزین، علیرضا استادی، 
النا حیدری، سهی بانو ذوالقدر، شــیرین آقا کاشی، حمیدرضا دشتی و علی برقی از 

باریگرانش هستند. 
»لوپتو« هم به تهیه کنندگی محمدحســین صادقی یک انیمیشن موزیکال با فضای 
کمدی و طنز اســت که زنده یاد حسین عرفانی، اکبر منانی، جواد پزشکیان، شوکت 
حجت، تورج نصر، حســن کاخی، رضا آفتابی، شایان شامبیاتی، نازنین یاری، اردشیر 
منظم، ابراهیم شفیعی، امیر حکیمی و شهرداد بانکی گویندگی شخصیت های آن را 

برعهده داشته اند.

 پیام کانون کارگردانان سینما برای
 مهسا امینی

کانــون کارگردانان ســینمای ایــران در پی 
درگذشت مهسا امینی، پیامی را منتشر کرد.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، در بخش هایی از این پیام آمده است: 
»کانون کارگردانان سینمای ایران واقعه تلخ 
جان باختن مهسا امینی را به خانواده داغدار 
او و مردم  ایران تســلیت می گوید و خواستار 

رسیدگی فوری به این  مسئله و مجازات همه مقصران این واقعه دردناک است. 
به نظر می رسد برای حفظ امنیت روانی زنان و دختران کشورمان و برای حفظ دین و 

ایمان مردم باید هر چه زودتر به این ارشاد گشتی پایان داد.«
هشت انجمن هنرهای تجسمی هم در این زمینه بیانیه مشترکی منتشر کرده، تغییر 

رویه را در این زمینه خواسته اند.
مهسا امینی دختر 22ساله ای بود که چهارشنبه هفته گذشته از سوی نیروهای امنیت 
اخلاقی بازداشــت و به دنبال آن اعلام شد وی همان روز دستگیری در مقر انتظامی 
دچار عارضه قلبی شد و برغم انتقال در بیمارستان کسری و تلاش پزشکان، بعدازظهر 

جمعه درگذشت.
 

یک فیلم »مشکل دار« رضا عطاران مجوز 
اکران گرفت

فیلم »روشن« به کارگردانی روح الله حجازی 
سرانجام از شورای پروانه نمایش مجوز گرفت.

به گــزارش ر.زنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایســنا، فیلم »روشــن« ســال ۱۳۹۹ در 
سی ونهمین جشنواره فیلم فجر حضور داشت 
و این فیلم اجتماعی سیمرغ بلورین بهترین 
بازیگر نقش اول مرد را برای عطاران به همراه 

آورد اما بعد از آن وارد فهرســت فیلم های »مشــکل دار« شد و نتوانست مجوز اکران 
بگیرد.

در برخی پیگیری ها شنیده می شد که در دوره جدید مدیران سینمایی از چند فیلم 
نام برده می شود که مشکل نمایش آن ها صرفا با حذف چند سکانس برطرف نمی شود 
اما یک ماه قبل روح الله سهرابی - مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه و نمایش فیلم بیان 
کرد که مشکل فیلم های بلاتکلیفی چون »روشن«، »سه کام حبس«، »زنبورکارگر«، 
»رگ های آبی« و غیره در حال حل شدن است و حالا پس از یک ماه اداره کل روابط 
عمومی ســازمان امور سینمایی و سمعی بصری خبر داده که شورای پروانه نمایش با 
صدر پروانه برای این فیلم موافقت کرده است. البته مشخص نیست میزان حذفیات یا 

اصلاح این فیلم برای گرفتن مجوز چقدر است. 
شــورای پروانه نمایش فیلم های ســینمایی عــلاوه بر این فیلم بــرای »نبودن« به 
تهیه کنندگی و کارگردانی علی مصفا و »رویای کاغذی« به تهیه کنندگی و کارگردانی 

علی عطشانی نیز مجوز نمایش صادر کرده است.
»رویای کاغذی« ساخته علی عطشانی را جابر قاسمعلی براساس طرحی از عطشانی 
نوشته که سال قبل ساخته شد و بازیگرانی همچون کامران تفتی و مینا وحید در آن 

بازی کرده اند.
از فیلم علی مصفا نیز اطلاعات چندان زیادی منتشر نشده جز اینکه محصول مشترکی 

از ایران، چک و اسلواکی است.

خبر

بازیگری که با امام حسین )ع( قهر بود
پرویز فلاحی پور می  گوید که »شــب دهم« 
برایش مثل یک دعوت نامه بوده چراکه  اگر 
انسان ها بتوانند نشــانه ها را دریافت کنند 

می توانند به ریسمان الهی برسند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرآنلاین؛ پرویز فلاحی پور که مهمان 
دوازدهمین قسمت برنامه تلویزیونی »آن« 
بود با اشاره به کاراکتر خود در سریال »شب 
دهم« و ماجرای قبول کردن این نقش گفت: 
من در آن زمان هنوز شــناخته شده نبودم 
و کار تئاتــر می کردم در تئاتــر اکثراً من را 
می شناختند. یک گروه به نام آیین داشتیم 
کــه کارهای معتبری انجام می دادیم اما در 

حوزه تصویر شناخته شده نبودم.
وی اضافه کرد: حسن فتحی به تئاتر می آمد 
و نقد می کرد و کارهای من را دیده بود. قبل 
از آن در »روشن تر از خاموشی« و »فردا دیر 

است« هم از دیگر کارهای من بود.
وی با اشــاره به حضورش در »شب دهم« 
توضیح داد: در »شــب دهم« تهیه کننده 
دنبال یک شخص معروف و دیده شده بود 
اما آقای فتحی تا آنجا که من شنیده ام اصرار 
کرده بود که من هم نقش را بازی کنم. یک 
روز دستیار آقای فتحی با یک فیلمنامه به 
خانه ما آمــد من فیلمنامه را خواندم دیدم 
فیلمنامه کلاســیک بســیار خوبی است و 

نقش ها و شخصیت پردازی های زیبایی دارد.
از کودکی سیاه پوش امام حسین )ع( بودم

این بازیگر درباره حســش نسبت به نقش 
یاور گفت: با خواندن فیلمنامه دلهره ای در 
من بیدار شــد که من قرار است کدام یک 
از نقش هــا را بازی کنــم. فکر کردم نقش 
کوچکی را برای من در نظر گرفته اند. آقای 
فتحی از من پرســید از کدام نقش خوشت 
آمد و من گفتم از یاور خوشــم آمد. نظرم 
را درباره نقش ســرگرد پرسید اما من آن را 
دوست نداشتم. دوست نداشتم نقش منفی 
بازی کنم. بعد با دستیار آقای فتحی صحبت 

کردم که اگر برای یاور باشد من می آیم.
فلاحی پور اظهار کرد: قبل از آن در زندگی 
من اتفاق بدی افتاده بود و من ســیاهپوش 
امام حسین )ع( بودم. وقتی یک و نیم ساله 
بودم مریضی ســختی گرفتم و دکترها من 
را جواب کردند اما مادرم نذر امام حســین 
)ع( می کند و من خوب شــدم. اما در دوره 
جوانی برای من اتفاقی افتاد که متاسفانه با 
امام حسین )ع( قهر کردم، با خودم گفتم به 
هیچ عزاداری ای نمی روم و ۱2- ۱۳ سال به 

هیچ عزاداری نرفتم.
فیلمنامه »شب دهم« یک دعوتنامه برای 

من بود
وی دربــاره فیلمنامه »شــب دهم« یادآور 

شــد: وقتی فیلمنامه به دستم رسید مثل 
یک دعوت نامه برای من بود. من نشــانه ها 
را خیلی خوب پیدا می کنم اگر انســان ها 
بتوانند نشــانه ها را دریافت کنند می توانند 
به ریسمان الهی برسند. این فیلمنامه برای 
من خیلی مهم بود که نقش یاور را در فیلم 
بگیرم و همه نشانه ها برای من در این فیلم 
بود. بعضی ها شک داشتند که آیا این فیلم 
موفق می شود یا نه اما من همیشه به آقای 
فتحی و آقای بشکوفه می گفتم که این کار 
موفق می شود چون برای من یک نشانه بود 

و شکر خدا بسیار موفق بود.
بازیگر نقش یاور »شــب دهم« گفت: من 
خیلی برای این نقــش تلاش کردم، برای 
پیدا کردن شخصیت ســعی کردم شبیه 
هیچکس نباشم و شبیه خود نقش باشم. 
می خواستم شــبیه جمع چیزهایی باشم 
که مردم پذیرفته انــد من تلاش می کردم 
شخصیتی که مردم دوســت دارند و باور 
دارنــد را بــازی کنم و در ضمن شــکل 
شخصیت های قبل هم نباشد و تلاش من 
باعث شــد که شخصیت یاور شکل بگیرد 
۱۰ روز جلوتــر از من آقــای یاری جلوی 
دوربیــن رفته بود و من بعد از ده روز برای 

اولین بار جلوی دوربین رفتم.
وی در ادامه درباره نزدیک شــدن به نقش 

شمر گفت: در حین ضبط کار خیلی سعی 
کردم خودم را به کسانی که تعزیه می خوانند 
نزدیک کنم مخصوصاً شمر که قرار بود در 
آخــر قصه با آن درگیر شــوم. آقای فتحی 
کسانی را انتخاب کرده بود که جزو بهترین ها 
بودند شمر هم جزء بهترین ها بود و من وقتی 
شب اول بازی اش را دیدم از حرکات و بیانش 
بسیار لذت بردم. خودم را به او نزدیک کردم 
و از او سؤال پرسیدم. کم کم حرکات خوب و 

به جا را از شخصیت شمر یاد گرفتم.
اجر شما از امام خوان بیشتر است

فلاحی پور با بیان خاطره ای از ضبط تعزیه 
سریال شــب دهم در تکیه نیاوران گفت: 
فردی ســر صحنه بود که بــه خاطر اینکه 
من لباس شمر را پوشیده بودم به من توجه 
نمی کرد. وقتی شروع به ضبط آن سکانس 
کردیم در یک لحظه احساس کردم که کات 
نمی دهنــد. نگاه کــردم و دیدم همه گریه 
می کنند. در همین زمان آقای فتحی با بغض 
گفت کات. در همان زمان آقا ســید با یک 
سینی چایی پیش من آمد. من نگاهی به او 
کردم لبخند زدم و گفتم قبل از من پذیرایی 
نمی کردی؟ گفت اجر شــما از امام خوان 
بیشتر است چون همه را به گریه انداخته ای 
و یک حدیث برای من خواند درباره کســی 

که مردم را می گریاند.

وی درباره بازی نقش شــمر نیز یادآور شد: 
وقتی شمر را بازی می کردم و می خواستم 
سر بازیگر نقش امام حسین را ببرم، بغض 
بسیار بدی در سینه ام بود اگر فیلم را دوباره 
ببینید متوجه می شــوید. من یکی دو بار 
خنجر را کشیدم می خواستم بغضم را بخورم 
می چرخیدم و برمی گشتم می خواستم این 
بغض را در دیالوگ نیاورم. آنجا سه شخصیت 
همراهم بود هم پرویز فلاحی پور هم شمر و 
هم یاور و من بیشتر با حرکت و رفتارم آن 

را نشان می دادم.
این بازیگر در بخش دیگر بیان کرد: من هر 
وقت کار درستی انجام دادم یک نشانه خوب 
برایم شــکل گرفت مثلاً رفتن من به کربلا 
کاملاً اتفاقی بود وقتی دو سال پیش اربعین 
به کربلا رفتم خودم چنین انتخابی نداشتم 
به طور ناگهانی به مــن زنگ زدند و رفتم. 
تصور دیگری از ســفر به کربلا داشتم ولی 
وقتی رفتم دیدم چیز دیگری اســت انرژی 
کــه در آن جمع بود من را در خودش حل 
کرد. امسال هم سریال »بی نشان« را به من 
پیشنهاد دادند من 2۰ قسمت فیلمنامه را 
خواندم که ناگهان وسط کار مدیر تولید به 
من گفت اگر بخواهیم برویم کربلا می آیی 
و گفتم بله می آیم و باز هم اتفاقی به کربلا 

رفتم.

تمسخر بازیگر زن مصری به خاطر سادگی!
یک بازیگر مصــری که با ظاهری 
ســاده و بــدون آرایــش در یک 
مراســم خاکســپاری حاضر شده 
بود، به دلیل انتشــار عکس هایش 
با چروک های روی صورت و چهره 
بدون آرایش، از ســوی عده ای در 

فضای مجازی مورد تمسخر قرار گرفت.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از الجزیره، مروت امین ـ 
بازیگر مصری اسکاتلندی ـ که در جوانی نمادی از زیبایی در سینمای 
مصر بود، چند روز قبل با ظاهری ساده، بدون آرایش و بسیار غمگین 

و آشفته در مراسم تشییع یک کارگردان عرب زبان حاضر شد.
پس از انتشار عکس های این هنرپیشه و صداپیشه قدیمی مصری، 
عده ای از مردم و برخی از رســانه های عرب زبان در فضای مجازی 
شــروع به انتشار مطالبی تمســخرآمیز خطاب به او کردند. عده ای 
نمایان شدن نشانه های پیری بر صورت او را به سخره گرفته و عده 
ای دیگر او را به خاطر اینکه بدون هیچگونه آرایشی در مراسم ختم 

حاضر شده به باد انتقاد گرفتند.
این واکنش ها سبب شد تا برخی از هنرمندان عرب زبان و نیز گروهی 
دیگر از مردم، لب به اعتراض بگشایند و توقعات بی جایی که همیشه 

متوجه بازیگران زن بوده را مورد انتقاد قرار دهند.
خود مروت رمضــان در تماس تلفنی با یک روزنامه نگار، درباره این 
ماجرا اینچنین گفته است: درباره مراسم عزا و ختم صحبت می کنند 
بعد ظاهر بدون آرایش و بالا رفتن سن مرا مسخره می کنند. آیا من 
باید با صورتی آرایش شده در یک مراسم خاکسپاری حاضر می شدم؟ 
چرا شبکه های اجتماعی همیشه مرا تعقیب می کنند؟ البته من به این 
چیزها عادت کرده ام اما چرا برخی همیشه به دنبال جریحه دار کردن 

احساسات دیگران هستند؟

انجمن صنفی نمایــش ویدیوی برخط با 
انتشار بیانیه ای اعلام کرد که تا کنون برای 

۱۳ هزار نفر ایجاد اشتغال کرده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و بع 
نقل از خبرآنلاین، انجمن صنفی نمایش 
ویدیوی برخط با انتشــار بیانیه ای ضمن 
اشــاره به اشــتغال زایی برای بیش از ۱۳ 
هزار نفر در این حوزه، نقدهایی را نســبت 
به مقررات گذاری در حوزه فناوری نوین و 

نمایش ویدیوی برخط مطرح کرد.
متن بیانیه به این شرح است:

انجمن صنفی نمایش ویدیوی برخط طی 
دو ســال پایش و رصد محیط و مناسبات 
کســب و کارش، شــوربختانه به آگاهی 
می رساند که هم زمان چند دستگاه اجرایی 
به طور مــوازی باصلاحیت و بی صلاحیتِ 
قانونــی، گاه آشــنا و عمدتا کم آشــنا به 

این کســب و کار، به طور مــدوام در حال 
اعمال فشــار و تحمیل نظرات و منویات 
غیرتخصصی خود به فعالان این کســب 
و کار هستند؛ کســب و کاری که به گواه 
توانمندی هــای کشــور می تواند علاوه بر 
ارزآوری موجب اشــتغال پاک و تاثیرگذار 
در جوامع همسایه/حوزه تمدنی ایران باشد.
سوگمندانه حتی در سند به تازگی منتشر 
شده با سرنام »ســند راهبردی جمهوری 
اســلامی ایران در فضای مجازی، اهداف 
و اقدامات کلان« نیز ســهم و قدری برای 
حضور فعالان و ذی نفعان این کسب و کار 
دیده نشــده است. کسب و کاری که فقط 
در این دو ســال اخیر بی آلایندگی زیست 
محیطی و نیاز به سرمایه گذاری های کلان 
صنعتی توانسته موجبات اشتغال بیش از 
ســیزده هزار تن از هنرمندان و نیروهای 

فنی را فراهم کند و مانع مهاجرت فنآوران 
جوان مان به سایر کشورها شود. بر این دو 
بیفزاییم افزایــش مصرف کالای فرهنگی 
تولید داخــل، بدل از پیشــخوان متنوع 

تولیدات خارجی در عرصه سرگرمی را!
بدون شــک روندهای دیگــری نیز مانند 
گســترش شــبکه های اجتماعــی، افول 
رسانه های متمرکز سنتی مانند شبکه های 
تلویزیونی و ماهواره ای و نیز رشــد طبقه 
متوســط فرهنگــی همراه شــده به نظر 
می رسد این گذار، همزمان شامل فرصت ها 
و تهدیدهای عدیده ای برای کشور- بسته 
به اینکــه از چه زاویه ای بــدان بنگریم و 
چگونه خردمندانــه آن را مدیریت کنیم، 

است!
پرواضح اســت که در اثر امواج خروشــان 
تغییرات فنآورانه، تداوم نظم سنتی فرهنگ 

پیشین دیگر ممکن نیست و این در حالی 
است که برخی از بازیگران این حوزه کاملا 
به نظمی قدیمی چسبیده اند که تار و پود 

ساختار آن در حال گسستن است.
دردمندانه باید گفت برخلاف آنکه کشور ما 
دارای صنعت سینما و نیروهای مستعدی 
در این حوزه اســت، روز بــه روز به دلیل 
برداشــت های غلط از تحــولات و قوانین 
جــاری و زور آزمایــی نهادهــای موازی 
فرهنگی در حال تحلیل رفتن اســت و در 
عوض کشــورهایی که فرسنگ ها با ایران 
فاصله فرهنگی داشــته اند بــه مدد اتخاذ 
سیاست ها و تصمیمات درست و بخردانه، 

امروز در حال تبدیل شــدن به قطب های 
سینمایی و سرگرمی اند.

در همین راســتا انجمــن صنفی نمایش 
ویدیوی برخط به حکم اساسنامه قانونی، 
وظیفه خویش می داند تا به عنوان نماینده 
شــرکت های صنف، تجربیات، دغدغه ها و 
ملاحظات بخش خصوصــی را در تنظیم 
و تدویــن قوانین و مقــررات این حوزه با 
نهادهای متولی این امر به اشتراک گذاشته 
و امیــد دارد تا با اقــدام هماهنگ تمامی 
نهادها و دستگاه های ذی ربط و ذی نفع در 
چارچوب اصول قانون اساســی و مصوبات 
کلان کشــوری، هرچه سریع تر تردیدها و 
ابهامــات موجود در تنظیم گری این حوزه 
برطــرف و زمینــه جهت جبــران مافات 
به منظور طلایه داری کشورمان در منطقه 

فراهم شود.«

وی.او.دی ها برای چند هزار نفر شغل ساختند؟
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یادداشت

خبر

شهردار مشهد در نشست خبری اعلام کرد:

برخورد با فساد حتی نورچشمی ها
چندی پیش خبر بازداشت دو تن از مدیران شهرداری 
مشــهد) دفتر شهردار رسانه ای شــد، که رییس مرکز 
اطلاع رسانی و امور بین الملل شهرداری مشهد به ایرنا 
گفته بود: برای 2 نفر از کارکنان شــهرداری مشهد در 
روزهای اخیر پرونده قضایی تشکیل شده است اما این 

افراد با قید وثیقه آزاد هستند.
اکنون پس از چندماه شهردار مشهد در نشست خبری 
خود ضمن تایید احضار چند تن از مدیران شهرداری  به 
دستگاه قضائی صراحتا از برخورد با هرگونه تخلف در 
سیستم مدیریت شهری خبر داد و گفت: برای برخورد با 
فساد هیچ خط قرمزی برای ما متصور نیست حتی اگر 

آن فرد دوست یا نورچشم ما در مدیریت شهری باشد.
 همچنین وضعیت کمک های دولتی به شــهرداری، 
چگونگی پرداخت بدهی مدیریت شــهری به بانک ها، 
طرح های تفصیلی، افزایش تعداد ناوگان حمل و نقل 
عمومی، معتادان متجاهر، میزان حقوق شهردار، پروژه 
های عمرانی، حاشیه شهر و موضوعات بودجه از جمله 
مهم ترین محور ســوالاتی بود که اصحاب رســانه در 
دومین نشست خبری با عبدالله ارجائی شهردار مشهد 

مقدس مطرح کردند.
بودجه

در خصوص بودجه باید عنوان شود که ما شهر را در چه 
حالتی تحویل گرفته ایم؛ مشکلات مالی تا جایی پیش 
رفت که سبب تجمع پیمانکاران مقابل شهرداری شد 
اما این موضوع نتوانست جلوی عملکرد ما را بگیرد و ما 
توانستیم در سال گذشته با ثبت رکوردی جدید، تحقق 
۱۰۰ درصدی را در بخش درآمدهای عمومی شهرداری 

در اولین سال دوره ششم ثبت کنیم.
پروژه های نیمه تمام

همانند سیاست کلی دولت مبنی بر رسیدگی به پروژه 
های نیمه تمام ما نیز در شــهر به سراغ اینگونه پروژه 
ها رفتیم تا بســیاری از موارد را در این حوزه تعیین و 

تکلیف کنیم.
در دوره گذشته پروژه هایی در مشهد کلنگ زده شد که 
ما در مدیریت شهری ششم به هیچ عنوان آنها را ادامه 
نخواهیم داد زیرا معتقدیم که حق الناس بر فعالیت های 

مدیریت شهری الویت و ارجحیت دارد.
ما حقی نداریم که پروژه هایمان را بر روی زمین دیگران 
راه اندازی کنیم اما دیده شــده که برخی پروژه ها در 
شهر مشــهد در زمین مردم کلنگ زده شده است؛ در 
این خصوص نیز از من خواستند تا تفاهم نامه ای با این 
وضعیت را امضا کنم که با عدم حضور در آن جلســه از 

امضای چنین پروژه ای امتناع کردم.
ایجاد و طراحی مگاپروژه

بــه هیچ عنوان اهــل زود اعلام کــردن فعالیت ها در 
شهرداری نیستم؛ اخیرا یکی از اعضای شورای شهر در 
مصاحبه با یک رسانه اطلاعات ضمنی در خصوص یک 
پروژه را اعلام کرد و سبب شد تا زمین هایی که متری 
4۰۰ هــزار تومان در حال خریداری بودیم به یکباره تا 

۸۰۰ هزار تومان رشد قیمتی را تجربه کنند.
وقتی یک مگاپروژه در اطراف شــهر اجرا شود ما شاهد 
تغیرات قیمتی بســیاری هســتیم؛ مثــلا در ماجرای 
بازگشایی پادگان ما شاهد حضور تعدادی دلال در منطقه 
بودیــم که مردم را از ورود منازلشــان به محدوده پروژه 
شهری می ترســاندند تا بتوانند املاک آنها زیر قیمت 
بخرند.پس از اطلاع وضع پیش آمده به مدیران شهرداری 
منطقه مذکور، ماموریت حضور در مساجد و تببین پروژه 

و توضیح کافی به اهالی اطراف پادگان سپرده شد.
 طرح های تفصیلی 

شهردار مشهد با بیان اینکه طرح های تفصیلی مشهد 
مدت هاست گره خورده گفت: در زمان تحویل مدیریت 
شهری از ۷ بخش اصلی طرح تفصیلی تنها طرح 2 پهنه 
حریم حرم و منطقه ۹ و ۱۱ به شهرداری ابلاغ شده بود.

در نظر داریم تا پایان سال جاری تمامی پهنه های طرح 
تفصیلی شهر را پس از انجام مراحل قانونی ابلاغ کنیم 
که قطعا سبب تحولی عظیم در مبارزه با فساد و شفاف 

سازی فعالیت های مدیریت شهری خواهد داشت.
حاشیه شهر

برای موضوع حاشیه شــهر در نظر داریم تا در سه ماه 
آینده اســناد پروژه را تکمیل کنیم تا بتوانیم تعدادی 
واحد مسکونی باکیفیت جهت بازآفرینی نقاط حاشیه 
شهر در بخش شرقی احداث کنیم؛ مکان یابی در این 
باره صورت گرفته اما میدانیــد در صورت اعلام در آن 

مناطق چه اتفاقاتی رخ خواهد داد.
افزایش ناوگان حمل و نقل عمومی 

شهرداری مشهد در ابتدا شروع فعالیت مدیریت شهری 
در دوره ششــم دارای ۱ هــزار و ۳۰۰ اتوبوس بود که 

حــدود ۱۰ الی۱۵ درصد آنها در پارکنیگ و تعمیرگاه 
بودند.

براساس نظریه کارشناسی ســازمان اتوبوسرانی شهر 
مشهد برای خدمت رســانی دقیق و کامل به نیازهای 
مردم در ســطح شهر به 2 هزار و ۵۰۰ اتوبوس نیازمند 
است که از این میزان توانستیم در سال اول تعداد ۱۱۳ 
دســتگاه اتوبوس خریداری و 2۷ دســتگاه را از محل 

تبصره ۱۸ به صورت کامل بازسازی کنیم.
 از ۱۵۰۰ اتوبوس مورد نیاز برای تکمیل ناوگان حمل و 
نقل اتوبوسرانی مشهد تلاش داریم تا پایان دوره ششم 
تعداد ۱ هزار اتوبوس را تامین و در اختیار شــهروندان 
قرار دهیــم به همین منظور تفاهــم نامه خرید ۹۰۰ 
دســتگاه اتوبوس را در روزهای اخیر با شرکت سازنده 

منعقد کردیم.
شهردار مشــهد از بکارگیری 2 دستگاه اتوبوس برقی 
در شهر مشهد خبر داد و گفت: این دو اتوبوس توسط 
تولید کننده داخلی ساخته شده و امید داریم تا تست 
های نهایی خود را براساس میزان استفاده مردم و شیب 
خیابان ها در شهر مشهد با موفقیت پشت سر بگذارند.

برنامه ریزی جهت سه روز پایانی ماه صفر
آمارهای ارائه شده توسط استانداری خراسان رضوی از 
پیش بینی حضور ۶ تا ۸ میلیون زائر در روزهای پایانی 

ماه صفر در مشهد خبر میدهد.
شــهرداری مشهد در این ایام عهده دار کمیته خدمات 
شهری بوده از ابتدای سال نیز با توصیه استاندار محترم 
بنا شــد تا در کمیته اســکان نیز از ظرفیت های خود 

استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه سازمان میراث فرهنگی و گردشگری 
مسئولیت کمیته اســکان را بر عهده دارد گفت: طبق 
آماری که روز گذشته در استانداری در اختیار مدیران 
قرار گرفت مشخص شد که شهر مشهد در این ایام برای 
۶۰۰ هزار نفر شب ظرفیت اسکان دارد که از این میزان 
تامین ۱۰ درصد آن به شــهرداری مشهد سپرده شده 

است.
تحقق ایجاد فضای اســکان برای ۶۰ الی ۷۰ هزار نفر 
قطعا دارای نواقصی خواهد بود که بدون کمک تمامی 
اجزای مدیریت شــهری و کمک رســانه ها قابل اجرا 
نخواهد بود؛ در کمپ غدیر شــهرداری دارای ظرفیتی 
۸ هزار نفری برای اسکان بوده که با اتخاذ تدابیری این 

میزان تا ۱4 هزار نفر شب اسکان افزایش داشته است.
شهردار مشهد با اشاره به موضوع اهمیت حضور رسانه ها 
در کنار مسئولان در روزهای پایانی ماه صفر تاکید کرد: 
رسانه ها در رصد فعالیت ها و کنترل قیمت در سطح 
شهر می توانند کمک بسزایی انجام دهند؛ در روزهای 
اخیر شاهد بودیم بسیاری از مراکزی که خدمات باید در 
اختیار زائران قرار بگیرد رشدقیمتی صورت گرفته که 
این موضوع می تواند با رصد دقیق رســانه ها و اطلاع 

رسانی به مسئولان مربوطه تا حد زیادی برطرف شود.
شــهردار مشهد با زشــت خطاب کردن رفتار برخی از 
شــرکت های حمل و نقل برون شهری در ایام اربعین 
گفت: در تفاهم نامه ای که روز گذشــته در استانداری 
خراسان رضوی به امضا رسید مقرر در صورتی که برخی 
از شرکت های مسافربری بخواهند به رفتار زشت خود 
در خصوص ارائه خدمات ادامه دهند شهرداری مشهد با 
استفاده از اتوبوسهای درون شهری در حوزه حمل و نقل 

برون شهری کمک رسانی کند.
معتادین متجاهر 

جمع آوری و ســاماندهی کارتن خواب هایی که دارای 
اعتیاد نیستند بر عهده شهرداری می باشد و در صورتی 
که دارای اعتیاد بوده و به عنوان معتاد متجاهر شناخته 
شوند وظیفه رسیدگی به آن بر عهده بهزیستی و سایر 

دستگاه های متولی است.
ارجائی با تاکید براینکه حل این معضل نیاز به یک کار 
گروهی دارد گفت: میدان دار اصلی این ماجرا بهزیستی 
می باشــد در این بین ســتاد مبارزه با مواد مخدر باید 
همکاری نموده و دستگاه قضائی نیز با عملیات پشتیبانی 

به همراه نیروی انتظامی در جمع آوری کمک کنند.
 در جلســه ای که در اســتانداری برگزار شد بنا بود تا 
مدیریت شهری مسئولیت رسیدگی به 2۵ درصد از این 
ظرفیت را برعهده داشته باشد که با دستور استاندار این 

میزان به ۳۰ درصد افزایش پیدا کرد.
شهردار مشــهد با انتقاد از نحوه غربالگری و سنجش 
معتادین توسط دســتگاه ها اجرا کننده گفت: نظر ما 
در این خصوص اســکن قرنیه چشم بوده اما همچنان 
از فناوری اثرانگشــت در حال بهره گیری هستند که 
کمک چندانی به ماجرای غربالگری معتادین متجاهر 

نمی کند.

بزرگترین انتقاد ما به این موضوع در خصوص افزایش 
آمار تعــداد معتادین طی گذر زمان و شــتاب آن در 
افزایش میزان افرادی اســت که باید تحت پوشش قرار 
بگیرند؛ تا کی قرار اســت وضعیت بــه گونه ای پیش 
رود که یک معتاد بیش از ۱۰ بار دســتگیر شده باشد 

و مجددا به سطح شهر بازگردد.
شــهردار مشهد فعالیتی که در حوزه معتادین متجاهر 
رخ می دهد را ســیکل باطل خواند و بیان داشت: چرا 
چرخه باطل به گونه ای پیش می رود که احساس می 
کنیم عده ای نمی خواهند این موضوع در شهر مشهد 
حل شــود؛ ما در شــهرداری حاضر به ارائه خدمات به 
۳۰ درصد سهم خود هستیم اما سوال این است آیا در 
صورت مشارکت شهرداری این میزان از تعداد متجاهران 

شهر کاسته می شود؟
حقوق شهردار

به عنوان شهردار مشهد بین 2۷ تا 2۸ میلیون تومان به 
صورت ماهیانه حقوق دریافت می کنم.

کاهش هزینه های جاری شهر
به اذعان بسیاری از کارشناسان و با توجه به آنالیز  هزینه 
های جاری شهر معتقدند که سرانه هزینه نگهداری شهر 
مشهد نسبت به سایر شهرهای کشور در سطح بالایی 

قرار دارد.
در این خصوص با نظر معاون خدمات شــهری تصمیم 
گرفتیم تا فعالیت هایی که می توان انها را در روز انجام 
داد از تایم شب کاری به روز انتقال دهیم؛ این تصمیم 
معاون خدمات شهری بود که ما نیز حمایت کرده و این 
طرح را به صورت آزمایشی اجرا کردیم و در صورتی که 
خللی در بحث خدمات شهری نداشته باشد آن را ادامه 

خواهیم داد.
دستگیری ها در مدیریت شهری

موضوع پرونده های قضایی برای تعدادی از مدیران قبلی 
و فعلی صحت دارد که توسط دستگاه قضائی در حال 
رسیدگی می باشد و نیاز است تا افراد برای دفاع از خود 

در بازپرسی مدارکی به دستگاه قضا ارائه دهند.
شــهردار مشــهد با تاکید بر اینکه پرونده ها در سطح 
بازپرسی و اتهام است گفت: در این مرحله مدافع مدیران 
و پرسنل خود هستیم؛ اعلام کردند که اتهاماتی به انها 
وارد شده و ما نیز از واحد حقوقی شهرداری خواسته ایم 
تــا از مدیرانمان دفاع کنند امام در صورتی که اتهامات 
اثبات شــوند، خودمان اولین نفری هستیم که در برابر 

آنها واکنش نشان داده و برخورد خواهیم کرد. 
ارجائی با تاکید بر اینکه به دستگاه قضائی اعتماد کامل 
داریم گفت: برای برخورد با فساد هیچ خط قرمزی برای 
ما متصور نیست حتی اگر آن فرد دوست یا نورچشم ما 

در مدیریت شهری باشد.
توسعه به شرق در ابعاد 600 هکتار

توسعه به شــرق جایگزین طرح های توسعه به غرب 
است؛ می گویند خدمات را چگونه در شرق میخواهید 
ایجاد کنید که پاســخ این است که همان خدماتی که 
قرار بود در غرب ایجاد شــود امروز در شرق ایجاد می 

شود.
مشــهد بیش از 4۰ سال به سوی غرب حرکت کرده و 
امروز اگر رویکرد این توسعه تغیر نکند در سالهای آینده 
تبدیل به شهری می شود که در یکی از محلات حاشیه 

ای آن یک گنبد طلایی وجود دارد.
 امروز فصاله آخرین خانه مســکونی در غرب مشهد با 
حرم مطهر ۱۷ کیلومتر و آخرین خانه مسکونی با حرم 
مطهر از شرق حدود ۷ کیلومتر می باشد؛ مشهد شهری 
زیارتی است که قرار بود مرکز معنوی آن در مرکز شهر 
باشــد، این حرف به معنی جلوگیری از توســعه غرب 

مشهد نیست بلکه توجه به توسعه شرق مشهد است.
الیت 

به نظر من الیت اختلاف برداشــت از قانون ات؛ ما در 
شهرداری معتقدیم که مشمول قوانین نظام نصفی نمی 
شــویم در صورتی که طرف مقابل چنین نظری دارد 
بنابرایــن در این خصوص ماموریتــی به واحد حقوقی 
شــهرداری داده شده تا از حقوق مدیریت شهری دفاع 

کند.
شهردار مشهد در پاسخ به سوال صبح امروز در خصوص 
عدم پاســخگویی شفاف در راســتای تسویه بدهی با 
استفاده از واگذاری زمین، املاک و مستقلات به بانک 
ها گفت: در بودجه ۱4۰۰ که در آخرین ســال حضور 
مدیریت شهری در دوره پنجم به تصویب رسیده، میزان 
درامــد از فروش دارایی های بیــش از دو برابر املاک 

موجود در خزانه شهرداری بوده است.
وی با خطاب قــرار دادن خبرنگار صبح امروز با جمله 
»شما و همفکرانتان در دوره گذشته« گفت: ایا میدانید 

همفکران و دوســتان شما در سال ۱4۰۰ چه میزان از 
املاک شهرداری را برای فروش گذشته بودند؟

 شهردار مشهد در خصوص موضوع قیمت گذاری زمین 
واگذار شده به بانک شهر جهت تسویه بخشی از بدهی 
های شهرداری گفت: از نظر ما این قیمت گذاری درست 
بوده اما اگر شما می گویید درست نبوده دستگاه نظارتی 
می توانــد در این خصوص نظر بدهد؛ اگر ما آن زمین 
را زیــر قیمت فروخته بودیم فردی که این کار را انجام 
داده به اشد مجازات برسد و در غیر این صورت شما از 

شهرداری عذرخواهی کنید.
یکی از اشکالانی که در پایان دوره پنجم رخ داد میزان 
املاکــی بود که جهت تامین اعتبــار در ردیف بودجه 
فروش دارایی های ســرمایه در نظرگرفته شده بود که 
تقریبا چیزی حدود دو برابر موجودی خزانه شهرداری 

بود.
ارجائی ادامه داد: در صورتی که می خواستیم تمامی این 
املاک را نیز بفروشیم بازهم بازار کشش اجازه نمیداد تا 
4 هزار میلیارد تومان از املاک خود را بفروش برسانیم.

وی با تاکید بر اینکه در سال ۱4۰۱ تلاش کردیم این 
عدد را کاهش دهیم خاطرنشــان کــرد: خزانه املاک 
شــهرداری به اندازه نیمی از آنچه که در بودجه ۱4۰۰ 

آمده دارای سرمایه می باشد.
 شهردار مشهد همچنین در پاسخ به این سوال که ۵۰۰ 
میلیارد تومان وام که اخیرا از بانک شــهر اخذ شذه را 
در کجــا هزینه کرده اید گفت: از واریز آن به حســاب 
شهرداری اطلاعی ندارم؛ در این خصوص سوال پرسیده 

و به اطلاع شما میرسانم.
بحث اختلاف با طرقبه و شاندیز

در اولین دیدار با وزیر کشور این موضوع را طرح کرده و 
بارها در این خصوص با استاندار خراسان رضوی صحبت 
شده اســت؛ این موضوع به شهرســازی و تقسیمات 
کشــوری ارتباط داشــته و به نوعی دو وزارت خانه در 

تهران نسبت به این ماجرا اختلاف نظرهایی دارند. 
خط سه قطار شهری مشهد-فاز یک 

فاز یک خط ســه قطار شــهری ۹ هزار میلیارد تومان 
هزینــه  نیاز دارد کــه نهایتا با احــداث خط آهنی ۶ 
کیلومتری پایانه مسافربری را به حرم مطهر به صورت 
مســتقیم و فرودگاه و راه آهن به صورت غیر مستقیم 

متصل می کند.
تاکنون ۳ هزار میلیارد تومان در دوره گذشــته و حال 
در خط سه قطار شــهری هزینه شده و در سفر ئیس 
جمهور به مشهد برای تامین ۶ هزار میلیارد تومان دیگر 
بنا شد این رقم در سه بخش 2 هزار میلیاردی از محل 
های بودجه شهرداری مشهد، اوراق مشارکت و فروش 

نفت تامین شود.
نگاه ملی و بین المللی به مشهد مقدس

در حالی انتظار حضور بیش از ۶ میلیون زائر را در مشهد 
می کشیم که این شهر تنها یک کمپ زائر دارد که آنهم 
در دوره های مدیریتی قبل ســاخته شده است اما باید 
پرسید که در توسعه شهر مشهد به خصوص کمپ های 

زائر سهم دولت چیست؟
همه فکر می کنند که شهرداری ها تنها از دولت پول و 
زمین می خواهند در صورتی که مهم ترین نیاز ما نگاه 
ملی و بین المللی مسئولان و روسای قوای سه گانه به 

مشهد مقدس است.
 ارجائی با تاکید براینکه مشهد نماد و پرچم جمهوری 
اسلامی اســت گفت: مشهد معنای مدیریت فرا مرزی 
جمهوری اســلامی بوده که بســیاری با ســفر به آن 
مشــاهدات خود را در این شهر به پای کل کشور می 

گذارند.
وی با بیان اینکه مســئولان نباید مشــهد را یک شهر 
محلی ببینند گفت: ما در این شهر نمی توانیم با امکانات 
و اختیارات محلی مشهد را در سطح بین المللی مدیریت 

کنیم.
سوال ما این است که در ســالی که اختیارات ویژه به 
شهردار تهران دادید ایا شهر تهران از مشهد فعلی بزرگتر 
بود؟ ما در شــهر مشهد گاهی اوقات از دولت پول نمی 
خواهیم بلکه درخواست داریم تا اختیاراتی را به ما بدهد.
قانونی که امروز شهرداری مشهد با ان مدیریت می شود 
همزمان در یک شهر ۱۰۰ هزار نفری نیز اجرایی شده و 
فرقی بین کلانشهر چند میلیونی با یک شهر چند هزار 

نفری وجود ندارد.
وی بــا ابــراز امیــدواری در خصوص نگاه بیشــتر به 
کلانشــهرها به خصوص مشــهد مقــدس خطاب به 
مسئولان و تدوینگران برنامه هفتم توسعه تصریح کرد: 
باید در قانون برنامه هفتم نوســعه مدیریت شهری به 

صورت پررنگ تری مورد توجه قرار بگیرد.

۳۰ دستگاه میدل باس به مشهد رسید
شهردار مشــهد با اشــاره به اضافه شدن ۸۳ 
دستگاه اتوبوس نو به ناوگان حمل ونقل شهری 
این کلان شــهر، گفت: ۳۰ دستگاه میدل  باس 
نیز خریداری  شــده است که امیدواریم تا یک 
ماه آینده وارد خطوط حمل ونقلی مشهد شود.

به گــزارش روزنامه »صبح امــروز«و به نقل 
از پایگاه اطلاع رســانی شــهرداری مشــهد، 
ســیدعبدالله ارجائی اظهار کرد: 4۰۰ هکتار 

اراضی پادگان لشکر ۷۷ در اختیار شهر قرار گرفت و مابقی آن در مالکیت آستان قدس 
و ارتش باقی می ماند؛ در قسمت شمالی ۵۱ هکتار پارک جنگلی به مردم تعلق می گیرد 
که فاز اول حدود یک ماه و نیم آینده به بهره برداری خواهد رســید و ۱۵ هکتار فضای 
فرهنگی نیز مانند موزه عبرت و موزه هایی با قدمت بیش از صد ســال در اختیار مردم 

قرار خواهد گرفت.
وی با بیان اینکه زمین ورزشــی موجود در اراضی پادگان پس از اتمام قرارداد با بخش 
خصوصی، در اختیار مردم قرار می گیرد، افزود: جهت سهولت تردد به بهشت رضا، سازه 

عوارضی اتوبان شهید شوشتری برداشته شد.
شهردار مشــهد اضافه کرد: تعدادی از اتوبوس هایی که امکان نصب کولر نداشت و ۷۰ 
دستگاه اتوبوس به خاطر منقضی شدن تاریخ مخزن گاز از رده خارج شد، اما ۸۳ دستگاه 
اتوبوس نو خریداری و وارد ناوگان شــد و 2۷ دستگاه نیز به صورت کامل بازسازی شده 
است، همچنین ۳۰ دستگاه میدل باس خریداری شده است که امیدواریم کمتر از یک ماه 

آینده وارد خطوط حمل ونقلی شود.
وی با بیان اینکه در چهار سال گذشته ۱۸۶ اتوبوس وارد چرخه حمل ونقلی مشهد شده 
است، گفت: در یک سال گذشته ۱۱۰ دستگاه وارد خطوط اتوبوسرانی این کلان شهر شد، 

اما به سه هزار دستگاه اتوبوس نیاز داریم تا مردم در اتوبوس راحت باشند.
ارجائی ادامه داد: در مترو طراحی خوبی انجام شده است که امیدوارم با تأمین منابع، فاز 
یک خط سه تا پایان سال ۱4۰۳ در اختیار شهروندان قرار گیرد؛ تا دو ماه آینده نیز تونل 

شرقی آن به پایان می رسد و تونل غربی را از سمت قاسم آباد آغاز خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه شش رام قطار و ۳۰ واگن تاکنون تأمین شده است که تا دو ماه آینده 
به خط دو وارد می شود، تصریح کرد: در مجموع احداث هر کیلومتر مترو ۱,۵۰۰ میلیارد 
تومان هزینه دارد و به همین دلیل در بعضی از دوره ها و شهرها، بودجه مترو را در قالب 

پروژه های روی زمین هزینه می کردند تا دیده شود.

اعزام هیأت تجاری خراسان شمالی به روسیه 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
خراسان شمالی گفت: هیأت تجاری متشکل از 
ســرمایه گذاران اســتان با هدف افزایش روابط 
تجــاری، بهره بــرداری اقتصادی و شناســایی 
ظرفیت های طرفین امروز 2۷ شــهریورماه به 
روسیه اعزام شد.به گزارش ایسنا، به نقل از روابط 
عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن وکشاورزی 
خراسان شــمالی، سعید پورآبادی با بیان اینکه 

برنامه این هیأت تجاری در روسیه ۵ روزه است، افزود: نمایشگاه World food بزرگترین 
و برجسته ترین نمایشگاه مواد غذایی و نوشیدنی در روسیه )مسکو( است که هیأت تجاری 
اســتان از آن بازدید خواهد کرد.وی نشســت با سفارت جمهوری اسلامی ایران در مسکو، 
تشریح ظرفیت های 2 کشور، بازدید میدانی از فضای تجاری و فرصت های تجاری مسکو و 
بازدید از نمایشگاه World food را از برنامه های اصلی این هیأت تجاری دانست.وی افزود: 
این هیأت متشکل از ۱۵ نفر از سرمایه گذاران استان در بخش های کشاورزی، صنایع غذایی و 
بازرگانی خارجی است.به گزارش ایسنا، خراسان شمالی یکی از استان هایی است که ظرفیت 
بسیار مناسبی برای صادرات محصولات کشاورزی و دامی دارد بطوریکه محصولاتی همچون 
انگور کلاهداری، زعفران، گیلاس، پســته، رب گوجه فرنگی، کشمش، پیاز و... محصولاتی 
هستند که از استان به خارج کشور صادر می شود.علاوه بر آن محصولات دیگری همچون 
سیمان، محصولات پتروشیمی و فولادی، بتن سبک و... از دیگر محصولاتی هستند که از این 
استان صادر می شود.خراسان شمالی همچنین دارای بیش از ۳۰۰ کیلومتر مرز مشترک با 

کشور ترکمنستان است.

مسئولان خراســان رضوی، جایگاه » امید« در بیانیه گام دوم انقلاب را 
دوباره بخوانند؛

 وضعیت »امید وحدت« کارنامه عملی
 مسئولان!

* غلامرضا بنی اسدی 
عصبانی هســتم از این شرایط. از اوار تحقیر که بر سر ورزش و به ویژه فوتبال استان 
فرو می ریزد. عصبانی هســتم از این شرایط نا« امید«ی و فقر »وحدت« که به نام« 
امید وحدت« نام مشــهد را در آخرین رتبه لیگ یک فوتبال کشور، ثبت کرده است. 
عصبانی هستم وقتی می بینم،بهترین نتیجه ای که تیم گرفته است همان عدم حضور 
در مســابقه و اعلام شکست ۳ بر صفر است و الا در ۳ بازیی که حاضر شده است به 
میانگین بیش از ۶ گل خورده در هر بازی رســیده اســت یعنی ۱۹ گل که با 4 گل 
باخت انظباتی می شود 22 گل خورده، بدون اینکه حتی یک بار دروازه حریفان را باز 
کرده باشد! این حکایت امروز تیمی است که با اسم » امید وحدت« فوتبال مشهد را 
در لیگ آزادگان نمایندگی می کند. تیمی که ناامیدی مطلق است به جای یک امید 
حداقلی. وحدت مسئولان حول حمایت از تیم هم چیزی است زیر صفر والا امروز تیم 

با اوراژ گل منفی 22 مواجه نبود. من ورزشی نویس نیستم.
 این هم یک یادداشــت ورزشی نیست. فقط در چند خط شرح ماوقع کردم تا بگویم 
هویت ما در ورزش مدام فاصله بین چاله و چاه را طی می کند. از مسیولان هم خبری 
نیست والا باید نتیجه اش را در مستطیل سبز می دیدیم. صد جلسه که گرهی از کار 
تیم باز نکند، به مفت هم نمی ارزد که چای نوشیده شده در ان جلسه را هم هدر می 
دهد. اگر بیســکویتی هم خورده باشند، ضرر را دو چندان باید نوشت. آقای استاندار، 
اقای فرماندار، آقای شهردار، آقای مدیر کل ورزش، آقای صنعت، آقای تجارت، آقای 
.... همه آقایانی که حوزه خدمتی شما مشهد است. همه شمایانی که باید در اعتلای 
هویتی شــهر و اعتبار نام مشهد، برای خود ماموریت مشخص داشته باشید، چه می 
کنید که نتیجه می شود این. این که نام مشهد در ورزش پر طرفدار فوتبال با شکست 
مترادف سازی می شود؟ باور کنید فوتبال یک بازی نیست که 22 تفر دنبال یک توپ 
بدوند. اگر چنین بود، مشــکل با 22 توپ حل می شد! اما چنین نیست. اما صنعت 
است فوتبال، رسانه است فوتبال، برند است فوتبال. در شاخص های موفقیت مدیریت 
کلان استان، یک پارامتر مهم است فوتبال. چرا باید یک ظرفیت که می تواند به یک 
فرصت نشاط آفرین و امید افزا بشود، تبدیل به یک تهدید شود؟ تهدیدی که منحنی 
یاس را تاقله ها کشانده است. آقای مدعی العموم که نسبت به فعل نا به جا و ترک فعل 
نادرست و در برابر خسارت به اموال عمومی، به حق حساس است چرا در برابر  ترک 
فعل هایی که روح و روان مردم و برند مشهد را تخریب می کند، یقه نمی گیرد. من به 
این موضوع ورزشی، نگاه هویتی دارم. از منظر ارتقای هویت شهروندی نگاه می کنم، 
ناظر به بیانیه گام دوم انقلاب و تکلیف واجبی به نام امید آفرینی می گویم، به ورزش 
به ویژه فوتبال توجه و کمک کنید. راه را برای بخش خصوصی هموار کنید. فکر می 
کنم فقط اگر صنعت غذای طرقبه و شاندیز پای کار باشد می توانیم قوی ترین تیم 
ها را داشته باشیم. خیلی قوی تر از تیم های کرمانی و اصفهانی و خوزستانی. این می 
شود اگر نیاز به افزایش امید و نشاط را در اندازه بیانیه گام دوم باور داشته باشیم. ان 

وقت به عنوان یک تکلیف شهری، ملی و انقلابی پای کار خواهیم بود. 
چنین باد ان شاالله
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شه بخش: فقط کمربند قهرمانی می خواهم
دانیال شه بخش پس از اولین تجربه خود در 
بوکس حرفه ای، گفت: قدم خوبی برداشتم و 
تنها با کسب کمربند قهرمانی آرام می شوم.

دانیال شه بخش در گفت وگو با ایسنا، درباره 
نخستین پیروزی خود در رقابت های بوکس 
نیمه حرفــه ای، توضیح داد: واقعــا گام اول 
خیلی ســخت است و این موضوع تنها برای 

من نیســت، گام اول برای هر کســی سخت است و آن شــخص می تواند ورزشکار 
یا مربی باشــد. با این اوصاف خدا را شــکر می کنم که مبارزه اول خودم در بوکس 
حرفه ای را با برد پشــت ســر گذاشتم و به ســمت رویای بزرگ خودم قدم مثبتی 

برداشتم.
او افزود: من و محمود نهتانی تقریبا 4۰ تا ۵۰ روز اســت که در امارات هســتیم و 
تا فردا هم در رابطه با ادامه قرارداد و اینکه بقیه مبارزات من چگونه باشــد مذاکره 
می کنیم. باید ببینیم نیاز است چند وقتی را به بوکس آماتور بپردازم یا همچنان در 
حرفه ای مبارزه کنم. نمی خواهم بین تیم ملی و بوکس حرفه ای من خلاء باشد چون 
سیستم بوکس حرفه ای با آماتور کاملا تفاوت دارد. باید به واسطه یک مشورت خوب 

و درست با کادرفنی و فدراسیون بوکس ،در اینباره تصمیم گیری کنیم.
شه بخش با اشاره به اینکه بهتر است تعداد بیشتری از بوکسورهای ایران در بوکس 
نیمه حرفه ای و حرفه ای فعالیت کنند، توضیح داد: ما چرا نباید بوکسورهای بیشتری 
در این مسابقات داشته باشیم؟ تک تک بچه های ما توانایی حضور در این مسابقات و 
افتخار آفرینی برای پرچم ایران را دارند. امیدوارم روزی برسد که بوکسورهای ایرانی 

هم در راس بوکس حرفه ای جهان باشند.

اعلام اسامی تیم ملی فوتسال برای جام 
ملت های آسیا

وحید شمســایی ۱4 بازیکن تیــم ملی را 
برای حضور در جام ملت های فوتســال آسیا 

انتخاب کرد.
به گزارش ایسنا، لیســت تیم ملی فوتسال 
برای مسابقا جام ملت های آسیا مشخص شد 
و وحید شمسایی با ۱4 بازیکن راهی کویت 
می شود تا از ششــم مهر به مصاف حریفان 

خود در این مسابقات برود.
شاگردان شمســایی تمرینات خود را از سه شنبه، 2۹ شهریور در دو نوبت صبح و 
عصر در مرکز ملی فوتبال دنبال می کنند و بامداد دوم مهر از طریق قطر عازم کشور 

کویت خواهند شد.
اولیــن بازی تیم ملی فوتســال در مرحله گروهی این دوره از مســابقات در تاریخ 
چهارشــنبه ۶ مهر ۱4۰۱، ساعت ۱۷ به وقت محلی برابر تیم ملی فوتسال اندونزی 

برگزار خواهد شد.
ایران در گروه C این مسابقات با لبنان، چین تایپه و اندونزی هم گروه است.

لیست بازیکنان تیم ملی به شرح زیر است:
ســعید مومنی، سینا پرکاس، مهدی کریمی، سالار آقاپور، حمزه کدخدایی، محمد 
حســین درخشــانی، مســلم اولاد قباد، علیرضا رفیعی پور، علیرضا جوان، مهدی 
اسدشیر، سعید احمد عباسی، حسین طیبی، محمد حسین بازیار، محمدرضا سنگ 

سفیدی

نفت همچنان بدون سرمربی 
باشــگاه نفت آبادان بعد از قطع همکاری با 
رضا پرکاس هنوز موفق به انتخاب سرمربی 

نشده است.
باشــگاه نفت آبادان با مدیریت جدید احمد 
پــارو، پس از بررســی نتایج رضــا پرکاس 
ســرمربی ایرانی آلمانی خود در شش هفته 
ابتدایی لیگ بیســت و دوم، تصمیم گرفت 
به صورت توافقی با این مربی قطع همکاری 

کند تا در ادامه مسیر با تزریق سرمربی جدید، روند نتیجه گیری تیم بهتر شود.
به گزارش ایســنا، پس از ایــن قطع همکاری از گزینه هایی چون عبدالله ویســی، 
علیرضا منصوریان و ســهراب بختیاری زاده به عنوان گزینه های این تیم یاد شد که 
حتی گفته می شود منصوریان به مسئولان این باشگاه برای همکاری مجدد، جواب 

منفی داده است.
در حال حاضر نیز تیم فوتبال صنعت نفت آبادان زیر نظر بهروز مکوندی، بهنام سراج 
و علی فیروزی تمرینات خود را دنبال می کند و حتی شنیده می شود احتمال این که 

هدایت تیم به مکوندی و سراج هم سپرده شود، وجود دارد.

 حبیبی: چرا قایدی از لیست تیم ملی
 خط خورد؟

یــک پیشکســوت فوتبال ایــران می گوید 
تاکتیک کارلوس کی روش در تیم ملی تنها 
دفاع کردن اســت و این مساله آسیب های 

فنی قابل توجهی به تیم می زند.
گودرز حبیبی، پیشکسوت فوتبال ایران در 
گفت وگو با ایســنا، درباره لیســت تیم ملی 
فوتبال ایران برای اردوی اتریش اظهار کرد: 

به نظر من آوردن آقای کی روش اشــتباه بود و اسکوچیچ هم برای تیم ملی زحمت 
کشیده بود و تیم را به جام جهانی آورده بود و درست نبود تغییرات به این شکل رخ 
دهد. کی روش که مدتی در فوتبال ایران نبود، از کجا می تواند تشخیص دهد کدام 
بازیکن در لیست تیم ملی باید حضور داشته باشد؟ من اسامی را در لیست تیم ملی 
نگاه کردم و به این نتیجه رسیدم که جز آبروریزی، هیچ اتفاقی رقم نخواهد خورد. 

ما در لیست تیم ملی مدافع برجسته ای نداریم.
او با انتقاد از لیست تیم ملی فوتبال ایران گفت: سوال من این است که چرا مهدی 
قایــدی را خط زده اســت؟ قایدی و چند بازیکن دیگر تیم ملی حق شــان بود که 
در لیســت تیم ملی حضور داشته باشــند. فکر می کنم در خط دفاع و خط هافبک 

مشکلات زیادی داریم.
حبیبی با اشــاره به سیســتم دفاعی کارلوس کی روش و وجود برخی مشکلات در 
این سیستم خاطرنشــان کرد: من هیچ امیدی به تیم ملی ندارم. تنها یک پولی به 
کی روش می دهند و تمام می شــود. چهار تیم از قاره آسیا به مسابقات جام جهانی 
مــی رود و ما باید در جام جهانی آبرو بخریم. اینکه به طور کلی بخواهیم فقط دفاع 
کنیم که فوتبال نمی شــود. در کجای دنیا ۱۱ بازیکن دفاع می کنند؟ من مشکلی 
با درســت دفاع کردن ندارم اما نباید به این شــکل دفاع شود. اگر تاکتیک دفاع - 
ضدحمله وجود داشــت، من مشکلی نداشــتم اما من این تاکتیک را در کی روش 
ندیدم. اگر کی روش توانســت این کار را انجام دهــد، می توان گفت او مربی خوبی 

است.  
این پیشکســوت فوتبال ایران در پایان با انتقاد از عملکرد بازیکنان تیم ملی گفت: 
بازیکنانی که دخالت می کنند و مربی را عوض می کنند، در زمین هم برای خودشان 
بــازی می کنند و کاری به تیم ندارند و تنها کار خود را پیش می برند و باعث چنین 

وضعیت ناامیدکننده ای می شوند.

مهاجرانی:تاج ریسک بزرگی انجام داد
ســرمربی پیشــین تیم ملی فوتبال ایران معتقد است 
بازیکنان تیم ملی نقش اصلی را در برکناری اســکوچیچ 

و انتخاب کارلوس کی روش را داشته اند.
حشمت مهاجرانی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم درباره 
حضور کی روش در تیم ملی فوتبال ایران در آستانه جام 
جهانی 2۰22 قطر اظهار داشت: در درجه اول باید بررسی 
کنیم که ورود مربی چه تأثیری در تیم ملی خواهد داشت. 
باید به این نتیجه برسیم که آیا تصمیمات را افراد دیگری 
گرفتند یا خیر؟! به طور کلی ما باید لذت بردن از روزهای 
خوب فوتبال و صبر و حوصله داشتن در روزهای بعد را یاد 
بگیریم. بازیکنان و سرمربی تیم هم باید بدانند ما در چه 

میدانی می خواهیم قدم بگذاریم.
وی افزود: در این فرصت باقیمانده ما باید از همه توان مان 
برای بهتر شــدن استفاده کنیم. ما باید از گذشته تجربه 
بیاموزیم و برای بهتر شــدن برنامه ریزی و هدف داشته 

باشیم و تلاش کنیم. 
سرمربی پیشین تیم ملی کشورمان در ادامه تصریح کرد: 
ما می توانیم بگوییم کی روش شناخت قبلی از فوتبال ما 
دارد و خیلی خوب برنامه ریــزی می کند؛ از طرف دیگر 
هم بازیکنان اشتیاق داشتند با او کار کنند که البته این 
کار هم خلاف بود. بــرای اولین بار در فوتبال ما بازیکن 
مربی تعیین کرد. از نظر فوتبال این اتفاق منطقی نیست. 

اسکوچیچ زحمت کشــیده بود؛ من خودم هم قبلاً از او 
انتقاد کــردم که تجربه بین المللی ندارد، ولی بعد از یک 
ســال که تیمش را به جام جهانی برد، باید به او احترام 
می گذاشتیم و حفظش می کردیم. زمان تعویض سرمربی 
نبود، ولی متأسفانه فضایی ایجاد شد که بازیکنان مقابل 
اسکوچیچ ایستادند و این فرصت به آنها داده شد که حتی 

مربی را عوض کنند.
حشمت مهاجرانی درباره بازگشت مهدی تاج به فدراسیون 
فوتبال و انتقاداتی که از او می شود نیز توضیح داد: انتقاد 
از تاج زیاد اســت و هنوز هم ادامه دارد. اتهاماتی که به او 
زده شــده هنوز ثابت نشده ولی اتفاقاتی که در فوتبال و 

قرارداد مربیان قبلی افتاده است را نمی توانیم منکر شویم. 
سازمان های مربوطه باید به این اتفاقات رسیدگی کنند؛ 
اما مقطع کنونی فرصت خوبی برای تغییر در تیم ملی و 
فدراسیون فوتبال نبود. امیدوارم مهدی تاج هم از گذشته 
تجربه کسب کرده باشد و بتواند به پیشرفت فوتبال کمک 

کند.

مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس صادر می شود؟
عضو ســابق کمیته بــدوی صدور مجوز 
حرفه ای باشگاه ها می گوید در ایران فقط 

دو باشگاه مجوز حرفه ای دارند.
کاظم اولیایی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
تشــکیل کمیته بدوی و استیناف صدور 
مجوز حرفه ای باشگاه ها اظهار کرد: زمانی 
در فیفا بحث ایــن بود که جام جهانی را 
دو سال یک بار برگزار کنند اما مخالفت 
و قرار شد برای توســعه فوتبال توجه ها 
معطوف به باشگاه شود و به همین خاطر 
فیفا بحث فرپلی مالی را  تصویب و ابلاغ 
کرد. این موضوع از ســال 2۰۱۵ در یوفا 
اجرا می شــود تا باشگاه ها فقط  از درآمد 
خودشان هزینه های جاری را تامین کنند. 
این موضوع جلوی پولشــویی را خواهد 
گرفت و همچنین باشگاه ها به عنوان بنگاه 
تجاری و با قوانین تجارت  اداره می شوند. 
به همین جهت فیفا با یک شرکت قرارداد 

متعقد می کند که بر باشگاه ها نظارت کند 
واســتانداردهای لازم را اعمــال کند. به 
همین دلیل در اساسنامه های فدراسیون 
کمیته هــای صــدور مجوز شــرکت در 
مسابقات تشکیل شــد که کارش صدور 
مجوز برای باشگاه ها بود. قبلا این کمیته 
در AFC  تشکیل شده بود و نماینده این 
نهاد به تهران می آمد و مدارک باشگاه ها را 
بررسی می کرد اما بعدها این کمیته ها در 
کشورها تشکیل شد تا از نزدیک مدارک 
باشــگاه ها را بررســی و مجوز حضور در 

مسابقات را در کلیه سطوح صادر کند.
وی در ادامــه درباره تعلیق کمیته بدوی 
و اســتیناف صدور مجــوز حرفه ای هم 
گفت: این کمیته ها رکن هســتند و باید 
توســط فدراسیون ها تشکیل شوند. تمام 
باشگاه هایی که در لیگ شرکت می کنند 
باید مجوز شــرکت در مســابقات داشته 

باشند. هنوز باشــگاه های ما مجوز ملی 
برای حضــور در مســابقات ندارند و اگر 
کنفدراســیون روی این موضوع دســت 
بگذارد ممکن است که لیگ ما را تعلیق 
کند. باشگاه ها حتی در لیگ دو، لیگ سه 
هم باید اســتانداردهایی را داشته باشند.  
امسال متاســفانه  چندباشگاه  در استان 
خودزمین مســابقه نداشتند و در استان 
دیگری میزبانی می کنند  که این موضوع   
یعنی اســتانداردهای  لازم جهت شرکت 

در مسابقات رعایت نشده است.
او دربــاره نحوه انتخــاب اعضای کمیته 
صدور مجــوز حرفه ای هم گفت: در ماده 
۵۸ اساســنامه آمده اســت که کمیته ها 
به پیشــنهاد رئیس فدراسیون و تصویب 
هیات رئیســه که به تایید کنفدراسیون 
 AFC ،فوتبال آسیا برســد. بعد از تایید
سوابق افراد را بررســی می کند و بعد از 

اخــذ تعهدات مبنی بر  راســتگویی و ... 
کار کمیته شــروع می شود. سال گذشته 
که آقــای عزیزی خادم حضور داشــتند 
کمیته بدوی مدارک دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس را تایید نکرد اما در کمیته 
اســتیناف با حضور وکیل و وزیر و کلی 
بگیر و بنند، به غلط مجوز سه ماهه دادند 
که این موضــوع در آیین نامه داخلی بود 
ولی در آیین نامه کنفدراســیون فوتبال 
آســیا نبود. البته این تنها مشــکل نبود. 
اعضای کمیته بدوی کــه به تایید آقای 
عزیزی خادم رســیده بودند، تایید هیات 
رئیسه را نداشتند و این موضوع به عنوان 
ایراد کار به AFC منعکس شد. در ادامه 
کنفدراسیون فوتبال آسیا کمیته را تعلیق 
کرد تا جلسه هیات رئیسه تشکل شود و 
اعضا تایید شــوند. الان هم این کمیته ها 

تعلیق هستند.

اولیایی در ادامه گفت: کسانی که قبلا کار 
می کردند آیین نامه غلطی نوشته اند و الان 
باید آیین نامه اصلاح شــود و کمیته ها به 
تایید هیات رئیسه برسند و این کمیته ها 
زیر نظر فدراســیون فوتبــال کار کنند. 
قبلا در دوره ریاســت قبلــی  آقای تاج، 
جســله ها با حضور او و در اتاق خودشان 
تشکیل می شــد اما بعد از ایشان آقایان 
می خواســتند این کمیته در دل سازمان 
لیــگ فعالیت کند و هــر زمانی نیاز بود 
روی این کمیته ها معامله شــود. پارسال 
تنها سالی بود که نتوانستد معامله کنند. 
سال قبل از آن هم وزیر شخصا تعهدداده 
بود و با انجام نــدادن تعهدات  آبروریزی 
بزرگی شد. در حال حاضر فقط دو باشگاه 
سپاهان و فولاد مجوز شرکت در مسابقات 
بین المللی را دارند و سایر باشگاه ها مشکل 

قانونی دارند.

511/1- ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر به دسـتور مـواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب ۱۳۹۰/۹/2۰ و برابر رای شماره 
۱4۰۱۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۱۵۹۰ هیـات اول موضـوع مـاده یک قانون مذکور 
مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت ملک تربت حیدریـه تصرفات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضی آقای محمدعلی قاسـمی فرزند اسـداله به شـماره 
شناسـنامه 2۵2 صـادره از تربـت حیدریـه نسـبت بـه ششـدانگ یـک 
دربنـد مغـازه بـه مسـاحت ۱۹ متر مربـع ) نـوزده مترمربع( قسـمتی از 
باقیمانـده پلاکــ ۹22  اصلـی واقـع در خراسـان رضوی بخش یک شـهر 
حـوزه ثبـت ملک تربت حیدریه خریداری از مالک رسـمی محمدحسـن 
اقدسـی تربتـی محرز گردیده اسـت. لذا بـه موجب مـاده ۳ قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
۱۳ قانـون آئیـن نامه مربوطـه این آگهی در دو نوبت به فاصلـه ۱۵ روز از 
طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تا در صورتیکه 
اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو ماه اعتـراض خود را بـه ایـن اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند.  معترض باید  ظـرف یک ماه از 
تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبت محل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معترض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۱/۶/۱2. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۱/۶/2۸.

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/2- ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد ۱ و ۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب ۱۳۹۰/۹/2۰ و برابر 

رای شـماره ۱4۰۱۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰22۶۸ هیـات اول موضوع ماده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملـک تربت حیدریه 
تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای ابوالفضـل محمدزاده 
فرزنـد محمـد به شـماره شناسـنامه 2۳۰۰۰ صادره از تربـت حیدریه 
نسـبت بـه ششـدانگ یـک باب سـاختمان بـه مسـاحت ۱۷۰/۵۵ متر 
مربـع) یکصـد و هفتـاد و پنجاه وپنج صدم مترمربع( قسـمتی از پلاکـ  
۵۸ فرعـی از اراضـی ربـاط علیـا پـلاک  یـک  اصلـی دهسـتان اربعـه 
واقـع در خراسـان رضـوی بخش یک حـوزه ثبت ملک تربـت حیدریه 
خریـداری از مالـک رسـمی محمـد محمـدزاده محـرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه موجـب مـاده ۳ قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده ۱۳  آئیـن نامـه مربوطـه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز از طریق روزنامـه محلی و 
کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفع به 
آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خود را به ایـن اداره ثبت محـل وقوع ملک 
تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظرف یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهد 
کـه در ایـن صـورت اقدامات ثبت موکـول به ارائه حکـم قطعی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا 
معتـرض، گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه 
نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت می نمایـد و صدور 

سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۱/۶/۱2.
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۱/۶/2۸.

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره  ۱4۰۱۶۰۳۰۶۰2۱۰۰۰42۷ هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه 
آبزیـان صالـح  بلامعـارض متقاضـی شـرکت خـوراک دام وطیـور و 
کاشـمر در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 422/4۰ متـر 
مربـع قسـمتی ازپـلاک  ۱242 فرعـی از4 اصلـی واقـع درخراسـان 

رضـوی بخـش 4 حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالـک 
رسـمی آقـای اسـماعیل طالبـی ، احـدی از ورثـه غلامرضـا طالبـی 
محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به 
ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از 
تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد./ ن. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۱/۶/۱۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۱/۶/2۸

غلامرضا گنج بخش-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱4۰۱۶۰۳۰۶۰2۱۰۰۰۳۷۵ هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی  خانـم زهـرا معصومـی فرزنـد علـی بـه شـماره 
شناسـنامه۸42 صـادره از بردسـکن درششـدانگ یکبـاب سـاختمان 
بـه مسـاحت ۱۸۷/۳۰ متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک 42۰ فرعـی از 4 
اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش 4 حـوزه ثبت ملک بردسـکن 
خریـداری از مالـک رسـمی صدیقـه حصـاری محـرز گردیـده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و 
پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 

سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد./ ن. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۱/۶/۱۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۱/۶/2۸

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

مشاهده درون جمجمه با میکروسکوپ جدید

گروهــی از محققان کره ای در مطالعه اخیرشــان از توســعه 
میکروســکوپ جدیدی خبر داده اند که به دانشمندان اجازه 
می دهد درون جمجمه را مشاهده کرده و از مغز تصویربرداری 

کنند.
به نقل از تی ای، جبران انحرافات نوری هنگام بررســی نمونه 
برای مصورسازی ساختارهای میکروسکوپی از عمق بافت های 
بیولوژیکی بســیار مهم است. با این حال، پراکندگی چندگانه 
قوی، توانایی تشخیص و ترمیم خطاهای ناشی از بافت را محدود 
می کند. بنابراین، برای به دست آوردن یک تصویر با وضوح بالا 
از عمق بافت، حذف امواج چندگانه پراکنده و افزایش نســبت 
امواج تک پراکنده ضروری است. در این مطالعه پروفسور »کیم 
مون سئوک«)KIM Moonseok( از دانشگاه کاتولیک کره 
و پروفسور«چوی میونگ وان«)CHOI Myunghwan( از 
دانشگاه ملی سئول نوع جدیدی از میکروسکوپ هولوگرافیک 
را توسعه دادند تا از طریق آن درون جمجمه را مشاهده کرده 

و از مغز تصویربرداری کنند.
میکروسکوپ جدید می تواند داخل جمجمه را مشاهده کند و 
قادر به تصویربرداری ســه بعدی با وضوح بالا از شبکه عصبی 

مغز موش زنده بدون برداشتن جمجمه او بوده است.
در سال 2۰۱۹، دانشمندان موسسه علوم پایه کره برای اولین 
بار میکروسکوپ هولوگرافیک با سرعت بالا را توسعه دادند که 
می تواند پراکندگی های متعدد را از بین ببرد. در عین حال، این 
میکروسکوپ همزمان دامنه و فاز نور را نیز اندازه گیری می کند. 
آنها با اســتفاده از میکروسکوپ توانستند شبکه عصبی ماهی 

زنده را بدون جراحی و برش مشــاهده کنند. با این حال، ثبت 
یک تصویر از شبکه عصبی مغز موش دشوار بود، زیرا جمجمه 

موش ضخیم تر از جمجمه ماهی است.
در این مطالعه محققان قادر به تجزیه و تحلیل کمی چگونگی 
تعامل نور و ماده بودند که این امر به آنها اجازه داد میکروسکوپ 
قبلی خود را بیشتر توسعه دهند. محققان در این مطالعه اخیر 
توسعه موفقیت آمیز یک میکروسکوپ هولوگرافیک سه بعدی با 
قابلیــت تفکیک زمانی فوق العاده را گزارش کرده اند که امکان 

مشاهده بافت ها را در عمقی بیشتر از همیشه فراهم می کند.
دانشمندان به طور خاص روشی را برای انتخاب ترجیحی امواج 
تک پراکنده با بهره گیری از این واقعیت که آنها شکل موج های 
بازتابی مشــابهی حتی زمانی که نــور از زوایای مختلف وارد 

می شود را دارند، توسعه دادند.
محققان برای کشف حالت تشدید که تداخل سازنده را بهینه 
می کند از یک الگوریتم پیچیده و عملیات عددی برای بررسی 
حالت ویژه یک محیط اســتفاده کردند. این به میکروسکوپ 
جدید اجازه داد تا ســیگنال های ناخواسته را به طور انتخابی 
فیلتر کند. این امر امکان افزایش نسبت امواج تک پراکنده به 

امواج چندگانه را با چندین مرتبه بزرگی فراهم کرد.
سپس دانشمندان این فناوری را با مشاهده مغز موش آزمایش 
کردند. در این مطالعه میکروسکوپ جدید با موفقیت از شبکه 
عصبی مغز مــوش در زیر جمجمه با وضوح بالا تصویربرداری 
کرد. همه اینها در طول موج مرئی بدون بیرون آوردن جمجمه 

موش و بدون استفاده از نشانگر فلورسنت انجام شد. 

وضعیت استانداردهای ایمنی 
نانوفناوری در ایران

نانوفناوری علمی نسبتاً جدید است که با سرعت بسیار زیادی 
در ســطح جهانی و حتی کشــور ما در حال پیشرفت است. 
محققان کشــور، اســتانداردهای ایمنی، بهداشت و سلامت 
مربوط به این علم را ارزیابی کرده و نکاتی را برای بهبود وضع 

استاندارد این علم در کشور برشمرده اند.
بــه گزارش ایســنا، نانوفناوری عبارت اســت از به کارگیری 
دانسته های علمی برای ساخت، دستکاری و کنترل مواد در 
مقیاس نانو یا اصطلاحاً مواد نانومقیاس. نانوفناوری مقوله ای 
اســت که در چندین دهه اخیر به وجود آمده، شکل گرفته 
و امروزه با ســرعت زیادی در حال گسترش است. نانومواد در 
یک مقایسه کلی با مواد دیگری که به میکرومواد معروف بوده 
و دارای اندازه های بزرگتری هستند، سطح اختصاصی بیشتر 
و ویژگی های فیزیکی، شــیمیایی، الکتریکی، مغناطیســی، 
مکانیکــی، گرمایی و نوری خاصی دارند کــه آن ها را از مواد 
در اندازه های بزرگتر متمایز می کند. پیشرفت های دهه های 
اخیر در زمینه نانوفناوری، نویدبخش تولید نانومواد جدید با 

ویژگی های فیزیکی و شیمیایی ویژه بوده است.
بنا بر گفته هــای متخصصان با ظهور این فنــاوری جدید، 
نانومــوادی کــه در صنایع یا آزمایشــگاه ها تولید یا مصرف 
می شــوند، کارکنان، مصرف کنندگان و محیط زیست را در 
معرض نسل جدیدی از مخاطرات هوابرد قرار داده اند. نگرانی ها 
درباره نانومواد زمانی بیشتر شد که مطالعات مختلف، اثرات 
بیولوژیکی و سمی آن ها را برای موجودات زنده تأیید کردند. 
بنابر این مطالعات، نانوموادی نظیر نانومواد پایه کربن ممکن 
اســت به مرگ ســلول های اپیتلیال ریه انسان منجر شوند. 
همچنین مطالعــات اپیدمیولوژیک تأییــد می کنند عمده 
مواجهه های شغلی با نانومواد به واسطه تجمع آن ها در هوا و 

استنشاق آن ها رخ می دهد.
در این رابطه، پژوهشــگرانی از دانشگاه علوم پزشکی تهران 
مطالعــه ای را انجــام داده اند کــه در آن مــروری علمی بر 
اســتانداردهای ملی ایــران در ارتباط بــا جنبه های ایمنی، 

بهداشتی و محیط زیستی فناوری نانو انجام شده است.
این مطالعه با بررسی جامع پورتال سازمان ملی استاندارد انجام 
شده است و کلیه استانداردهای مربوط به ایمنی، بهداشت و 

محیط زیست بررسی شده اند.
بر اســاس نتایج به دســت آمده از این مطالعه، وجود بیش از 
۱۰۰ استاندارد منتشرشده، نشان از توجه به اهمیت موضوع 
استانداردســازی نانوفناوری در کشور اســت. اگرچه عمده 
استانداردهای موجود درخصوص ایمنی محیط های کاری نانو 
هستند، اما نیازمند افزایش آگاهی های عمومی و تخصصی در 

زمینه پیاده سازی آن ها در سطوح ملی هستیم.

خبر

سلامت

علمی

چای سیاه، سبز یا اولانگ با کاهش خطر ابتلا به 
دیابت نوع 2 مرتبط است و تحقیقات نشان داده 
که نوشیدن حداقل چهار فنجان چای سیاه در 
روز می تواند در کاهش خطر ابتلا به این بیماری 

موثر باشد.
به گزارش خبرگــزاری فارس به 
نقل از گاردین،  محققان چینی می 
گویند که نوشیدن چهار فنجان یا 
بیشتر چای در روز می تواند خطر 
ابتلا به دیابت نوع 2 را تا ۱۷ درصد 
طی ۱۰ سال کاهش دهد. ژیانگ 
لی، از دانشگاه علم و صنعت ووهان 
در چین گفت: نتایج ما هیجان انگیز است زیرا 
نشــان می دهد که مردم می توانند با نوشیدن 
چهار فنجان چای در روز احتمال ابتلا به دیابت 

نوع 2 را کاهش دهند.
لی گفــت: اگر مردم شــیر را در چای بریزند، 
ممکن اســت اثر محافظتی حتی بیشتر شود. 
اگرچه او و هفت نویسنده همکارش تأثیر شیر 

در چای را به عنوان بخشی از کار خود بررسی 
نکردند، مطالعات قبلی نشان داده که محصولات 
لبنی می توانند اثر ضد دیابتی نیز داشته باشند.

او گفت:  فکر می کنم شیر، تأثیر چای بر دیابت 
را بیشتر می کند. یعنی چای با شیر در کاهش 

خطر ابتلا به این بیماری موثرتر خواهد بود.
محققان متاآنالیز، ۱۹ مطالعــه را درباره تاثیر 
نوشــیدن چای و دیابت انجــام دادند که روی 
تقریباً ۱,۱ میلیون بزرگســال در هشت کشور 
در آمریکا، آســیا یا اروپا، از جمله یک مورد در 
انگلیس انجام شــد. آنها ارتباط قابل توجهی 
بین نوشــیدن چای سیاه، سبز یا اولانگ )یک 
چای ســنتی چینی( و کاهــش خطر ابتلا به 
دیابت پیدا کردند. در مقایسه با افرادی که چای 
نمی نوشیدند، افرادی که یک، دو یا سه فنجان 
در روز چای می نوشــیدند، 4 درصد کمتر در 
معرض خطر بودند، اما افرادی که روزانه چهار 
فنجان یا بیشتر می نوشیدند، ۱۷ درصد کمتر 

در معرض خطر ابتلا به این بیماری بودند.

پزشکان می گویند ســرماخوردگی های خیلی 
شدید و غیرقابل درمان ممکن است علائم ابتدایی 
ابتلا به ســرطان ریه باشد که اگر زود تشخیص 

داده شود، به بهبود بیمار کمک خواهد شد.
این گزارش به نقل از اکســپرس می افزاید، 
تشخیص زودهنگام سرطان ریه می تواند در 

جلوگیری از گسترش بیماری حیاتی باشد.
علائم اصلــی بیماری معمولا تــا زمانی که 
پیشــرفت نکند، قابل تشخیص نیستند. اما 
علائم خفیفــی وجود دارد که با 

رشد اولیه بیماری مرتبط است.
انجمن قفسه سینه آمریکا گفته: 
علائم ســرطان ریه مــی تواند 
از فردی به فــرد دیگر متفاوت 
باشــد. ممکن است فردی اصلا 
علائم نداشــته باشد یا احساس 
کند برونشیت یا سرماخوردگی بدی دارد که 
درمان نمی شود. علائم دیگر سرفه ای است 
که به مرور بدتر می شــود، تنگی نفس، درد 
قفسه سینه، صدای خشــن و عفونت های 

منظم ریه است.
سرویس سلامت ملی انگلیس، علائم کمتر 

رایج سرطان ریه را تغییرات در ظاهر انگشتان، 
مانند انحنای بیشتر یا بزرگتر شدن انتهای 
آنها )به این حالت چاق شــدن انگشتان می 
گویند(، مشکل در بلع یا درد هنگام بلع، درد 
مداوم قفسه سینه یا شانه اعلام کرد.سرطان 
ریه به احتمال زیاد پس از تشخیص زودهنگام 
یعنی زمانی که کمترین علائم را نشــان می 
دهد، درمان می شود. با توجه به این موضوع، 
غربالگری ســرطان ریه برای افرادی که در 

معرض خطر بالایی هستند، ضروری است.
مرکز درمان سرطان آمریکا گفته: علائم اولیه 
سرطان ریه ممکن است یک سرفه خفیف یا 

تنگی نفس باشد.
پزشکان می گویند: افرادی که سیگار می کشند 
بیشترین خطر ابتلا به ســرطان ریه را دارند، 
اگرچه سرطان ریه در افرادی که هرگز سیگار 
نکشیده اند نیز رخ می دهد. خطر ابتلا به سرطان 
ریه با مدت زمان و تعداد ســیگارهایی که فرد 
مصرف کرده، افزایش می یابد. اگر فردی حتی 
پس از چندین سال سیگار کشیدن، سیگار را 
ترک کند، می تواند شانس ابتلا به سرطان ریه را 

به میزان قابل توجهی کاهش دهد.

کاهش ابتلا به دیابت نوع 2 با نوشیدن چند فنجان چای در روز

 سرماخوردگی طولانی می تواند علامت ابتدایی سرطان ریه باشد


